
USTANOVILI SMO:

Strokovni svet sozd za investicije

informator
glasilo delavcev sozd emona ljubljana

Uto 10 julij 1979 št. 94

Zaradi racionalnosti pri pro
gramiranju razvoja in razvoj
nih naložb, vsklajenosti tega 
programiranja s skupnimi in
teresi in cilji, potrebne stro
kovnosti pri programiranju in 
izvedbi investicij in strokovne 
pomoči nosilcem investicij ter 
na podlagi 11. točke 70. člena 
samoupravnega sporazuma o 
združitvi delovnih organizacij 
v SOZD Emona in v zvezi z 19. 
členom istega samoupravnega 
sporazuma sprejema delavski 
svet SOZD na svoji 11. redni 
seji dne 22. 6. 1979 SKLEP o 
ustanovitvi strokovnega sveta 
SOZD EMONA za investicije

1. člen
Ustanovi se strokovni svet 

SOZD Emona za investicije.

2. člen
Naloge in pristojnosti stro

kovnega sveta so določene s 
pravilnikom in so predvsem:

1. Obravnavanje ideje z vi
dika

- prioritete in stopnja obde
lave,

- oblike in vsebine strokov
ne obdelave,

- načina financiranja,
- skladnosti z razvojnim in 

organizacijskim konceptom 
TOZD, DO in SOZD.

2. Določitev projektne nalo
ge z vidika

- temeljnih potreb TOZD,
- opredelitev proizvodnih 

in strokovnih sposobnosti ter 
njihovo ovrednotenje,

- opredelitev po načinu 
izvedbe in predračunskem 
ovrednotenju,

- opredelitev stopnje renta
bilnosti in ekonomičnosti,

- opredelitev ekološke, so
cialne varnostne in energetske 
obveze,

- predlogov korektur v us
klajevalnem postopku znotraj 
in izven SOZD.

3. Da v fazi izvedbe pred
loga:

- način kontrole projektne 
naloge,

- postopek in izbor projek
tanta, kontrolo izvedbe in oce
na projekta,

- postopek in izbira izva
jalca,

- preverjanje pogodbe in 
dogovorov z izvajalci,

- postopek in izbor nad
zora,
- spremlja investicijo na re

dnih sejah ter predlaga ukrepe 
v primeru odstopanj od dogo
vorov,

- soglasje k zaključku inve
sticije na podlagi vseh dogo
vorjenih činiteljev ter doku
mentov tehničnega pregleda.

3. člen
Strokovni svet ima 9 stalnih 

članov in 3 občasne člane.

4. člen

Stalne člane strokovnega 
sveta imenuje Izvršilni odbor 
DS SOZD izmed delavcev 
SOZD tako, da so zastopane:

- temeljne dejavnosti
SOZD

- področje poslovne politi
ke SOZD

- področje razvoja in mar- 
kentinga,

- finančno področje,
- pravno področje,
- strokovna pomoč pri izva

janju investicij

5. člen
Občasne člane strokovnega 

sveta imenuje izmed strokov
njakov iz družbenih in znan
stvenih institucij predsednik 
poslovodnega odbora SOZD, 
pri čemer določi tudi njihov 
mandat.

Občasni člani strokovnega 
sveta imajo enake pravice in 
odgovornosti kot stalni člani.

6. člen
Strokovni svet je dolžan, da 

v 60 dneh po imenovanju izde
la predlog sistema programi
ranja in izvajanja investicij v 
SOZD in ga po predpisanem 
postopku predloži v sprejem 
delavskemu svetu SOZD.

7. člen
Strokovni svet si za svoje 

delo lahko izdela in sprejme 
poslovnik.

8. člen
Ta sklep stopi v veljavo ta

koj.

Predsednik delavskega sveta 
SOZD:

Jože ing. PENTEK

* SADNE PULPE IZ LJUTOMERA

Nov predelovalno odkupni center
Ljutomer, 2. junija - V pri- 

, mosti številnih predstavni- 
j:°v. družbenopolitičnega živ- 
jenja Pomurja, Gospodarske 

ornice Slovenije, predstav- 
. kov delovnih organizacij 

ajerske, predstavnikov Ju
goslovanske armade, SOZD 
“ione in DO Emona Blagov- 

Ur-Center iz Ljubljane so ob 10. 
ga s* *°vesno odprli vrata nove- 
Ce Predelovalno-odkupnega 
tern Y Ljutomeru, katerega 
lovn n* kamen so delavci de- 
Qn 6 organizacije Emona 
lani Znerce P°l°žlll 4- januarja

njL"al°žba je v prvi fazi grad- 
0l ~ zgraditev predelovalnega 
rm^ta s skladiščem - stala 53 
faz J°nov dinarjev, kot drugo 

Pa Predvidevajo zgraditev 
'n J/l nice za zmrzovanje sadja 

P°vrtnin.
t0z n°vem obratu Emoninega 

aa Agroplod DO Emona

»Zasnova za polpredelavo 
sadja v sadne pulpe je nastala. 
nadaljeval Fructus iz Kopra, 
leta 1965 pa je osnovna sred
stva in proizvodno usmeritev 
prevzela Prehrana, ki je v Raz- 
križju odprla prvo odkupno 
postajo.

Pred sedmimi leti je malo
številni delovni kolektiv bolj 
životaril, ker ni imel kontinui
rane dejavnosti, prav v tem ča
su pa je na svetovnem tržišču 
prenehalo povpraševanje po 
sadnih pulpah. Preusmerili so 
se na pripravo bučnih pešk za 
izvoz, v zimskem času pa so 
strojno luščili lupinasto sadje.

Postopoma so na odkupni 
postaji zaradi širše razvojne 
možnosti osvajali nove progra
me dela - odkup gozdnih sa
dežev in industrijskega sadja 
za izvoz in domačo industrijo.

Ker so v Pomurju podani 
izredno ugodni klimatsko-pe-

Z roko v roki
Ob slovesni otvoritvi predelovalno-odkupnega centra 

K, Ljutomeru sta temeljni delovni organizaciji DO 
Litiona Commerce-Globus, izvoz-uvoz, Ljubljana in 

hr°Pl°d, proizvodnja, kmetijska kooperacija in malo 
°baiejni promet, Ljutomer podpisali samoupravni spo- 
r&zum o trajnem poslovnem sodelovanju in združevanju 
a*la in sredstev ter sporazum o osnovah plana blagovne 
skupnosti: proizvodnje in predelave sadja, zelenjave in 
š°zdnih sadežev za leto 1979.

delax?erce je zaposlenih 53 
Vrt^m6V’ v sezoni predelave 
zapnei-v3 bodo za določen čas 

1 še 10 delavcev, 
otvori* govornik na slovesni 
tor 0k Vl Jože Štumpf.direk- 
Zg0cj r?ta, je na kratko orisal 
v pQ Vln° prisotnosti Emone 
nalo*k1ULu’ upravičenost te 

De> ter med drugim dejal:

dološki pogoji za določene vrt
nine, jagodičevje in koščičasto 
sadje, poleg tega pa je že de
setletja ustaljena miselnost 
tradicionalne proizvodnje ozi
roma predelave so samou
pravni organi v Emoni leta 
1977 potrdili program gradnje 
predelovalnega obrata V Lju
tomeru.«

Zvone Veber, direktor de
lovne organizacije Emona 
Commerce, je dejal:

»Proizvodno-odkupni cen
ter v Ljutomeru je svoj delov
ni program uskladil z vsemi 
delovnimi organizacijami v 
Pomurju ter ostalo slovensko 
predelovalno industrijo. Prev
zeli smo vlogo nosilca razvoja 
za predelavo vrtnin in sadja v 
Pomurju. Naša naložba je bila 
zasnovana na družbenopolitič
nih izhodiščih, posebno pa na 
družbenem dogovoru za po
speševanje razvoja manj razvi
tih območij v Sloveniji.«

Rado Pušenjak, podpredse
dnik IS skupščine občine Lju
tomer:

»Dan otvoritve predeloval
nega centra Emona Commer
ce, tozd Agroplod, je za obča
ne Ljutomera in vsega Pomur
ja toliko pomembnejši, ker ne 
gre v tem primeru le za nov 
industrijski obrat z okrog 60 
delavci, temveč pomeni prelo
mnico za tisoče družin v gri
čevnatem in ravninskem Po
murju, ki obdelujejo večje in 
manjše površine njiv, od kate
rih bo v bodoče odvisna oskr
ba ljutomerskega predeloval
nega obrata.

Z današnjim dnem izpolnju
jemo pomemben člen koncep
ta našega razvoja kmetijstva. 
Dosedanjim predelovalcem 
kmetijskih pridelkov - tovarni 
sira, vinski kleti, tovarni moč
nih krmil, farmi bekonov in 
predelovalnici mesa v Ljuto
meru in Murski Soboti se pri
družuje še en predelovalec - 
prvi te vrste, ki bo številnim 
občanom prinašal lep kos 
kruha.

Od nadaljnje prizadevnosti 
kmetijske pospeševalne služ
be, od kmetijskih zadrug, od 
kmetijskih kooperacij v druž
benem sektorju, od kmetijske

zemljiške skupnosti ter seve
da od delovne organizacije 
Emona Commerce bo odvi
sno, s kakšnim tempom se bo 
odvijal proces preusmeritve 
kmetijske proizvodnje malih 
kmetov na območju novega 
predelovalnega obrata. Gre za 
to, da bi bili stroški proizvod
nje in transporta čim manjši, 
organizacija proizvodnje pa 
dognana in rentabilna, saj gre 
za izdelke, ki jih je moč proda
ti na zunanjem trgu in tako 
ustvariti pomembna devizna 
sredstva.«

E-INFORMATOR
Najstarejši delavec ljutomerskega kolektiva Mirko Vinko, 

delovodja, je prerezal trak in s tem odprl obrat

IZ DELA DS: RADENSKA IN EMONA

Globtrade tudi v Avstriji
DS SOZD Emona, daje so

glasje za pristop v mešano po
djetje v Avstriji in da potrdi 
naslednje sklepe:

Na osnovi samoupravnega 
sporazuma z Zdraviliščem Ra
denci pristopi Emona Com
merce Ljubljana, TOZD Glo
bus kot družabnik v podjetju 
Sicheldorfer Heilquelle
GmbH, Sicheldorf, Avstrija z 
nakupom deleža na glavnici v 
višini ASch 1,375.000. Firma je 
mešano podjetje z omejenim 
jamstvom, katerega sedanji 
družabniki so Zdravilišče »Ra
denska«, Radenci in avstrijski 
državljan Paul Alt iz Bad Rad- 
kersburga.

Firma bo sedanje spremeni
la ime in bo dobila novo ime: 
GLOBTRADE GmbH, sedež 
se bo prenesel na Dunaj. Po
slovodstvo firme Globtrade 
prevzeme Pavle Kessler, dela
vec Emona Commerce, TOZD 
Globus, izvoz-uvoz.

Predmet dejavnosti firme 
Globtrade je poleg že obstoje

če dejavnosti firme Sicheldor
fer Heilquelle GmbH še:
• nakup in prodaja vseh 

vrst živil, surovin za živila, al
koholnih in brezalkoholnih pi
jač, industrijsko živilsko in 
rastlinsko blago, kemičnih, 
gumarskih, plastičnih in pa
pirnih proizvodov, kožnih, 
krznenih in usnjarskih izdel
kov, opreme, akustičnih, op
tičnih in elektrotehničnih apa
ratov in materialov, stekla,

Zdravilišče Radenska z ude
ležbo 2,040.500 ASch ali 
74,20% in avstrijski državljan 
Paul Alt z udeležbo 709.500 
ASch ali 25,80%.

Zdravilišče Radenska ima 
dovoljenje Zveznega sekreta
riata za zunanjo trgovino za 
udeležbo v mešanem podjetju 
Sicheldorfer Heilquelle; na 
osnovi sklepa Zveznega sekre
tariata za zunanjo trgovino št. 
17-30712/1 z dne 18. 12. 1974. je

Po javnem razpisu in na predlog razpisne komi
sije je delavski svet sprejel sklep o imenovanju 
dipl. pravnika Boža Stepančiča za direktorja za 
poslovne povezave s tujino v delovni skupnosti 
SOZD Emona.

* Emona maloprodaja predlaga:

Enoizmenska samopostrežnica
ko bi ®LMNA, 29. junija - Takoj 
strežnee trSovci - nosilci samopo- 
Veniji .Ilrodaje predvsem - v Slo- 
$Voje . “govorili, da bomo imeli 
9- do j Pakete odprte vsak dan od 
srn° pra,a.li najkasneje do 18. ure, 
za prehna *”no na konju. Gre torej 
bik, Za ," na enoizmenski delov- 
Pogoje *aterega smo že ustvarili 
®as, (ja’ a^° mislim, da je skrajni 
drugi 6 tudi odločimo zanj, med 
tor t(IZ(i Y’en' Pavle Godec direk-

Emonin al°Prodaja- Zakaj?
raref v a Maloprodaja ima na- 
sto ruarjfVoii trgovski mreži okoli 
ki klasj.e!'*ti ali samopostrežnicah 
98% žen*!* trgovinah, zaposlenih 
drhge Jel ’.deklet in mater, ki kot 
°t> sobot v,in zahtevajo, da so vsaj 
kot atl/nnedeljah proste, tako 
sPrič0 . °Vl otroci in možje. Prav 
Ltošjjjj, eurejenega delovnika je v 
Pr°daja jprv*h mesecih naša Malo-

Zakaj trgovke nočejo delati ob sobotah in nede
ljah? Nov delovnik: od 9. do 17. ure? — Družbeni 
dogovor med nosilci trgovine

°dst,
dov0i;V Vseh svojih delavk, kar 

re(ju 2g°voren dokaz, da nekaj

Manjka

112 žensk ali 35

hi v
Po:

t)redobr0J 3n^e delavk v trgovini - 
Zaprti bif *° nam znani popoldne 
hotia^ ejl Pri samopostrežnicah, 

°dpoved prehrane v teh

lokalčkih - pogojuje zapuščanje 
poklica, ker je v drugih kruh slajši 
in bistveno lažji. Gre torej za širšo 
družbeno in če hočete sistemsko 
napako, ki jo moramo v skupno 
korist čimprej odpraviti. Kako? 
Spet smo pri prehodu na evropski 
enoizmenski delovnik, ki pomeni 
odprte samopostrežne trgovine (in 
še kaj) od devete ure zjutraj do 17. 
ure popoldne.

Tisti trenutek, ko se bomo odlo
čili za tak, že dolgo časa pričakova
ni korak, bo postrežba in založe
nost trgovin bistveno boljša, od
padlo bo večno pomanjkanje tr
govskih delavk in uvažanje delov
ne sile iz drugih republik, spričo 

• česar in ob dejstvu, da je v Sloveni
ji zaposlenih že nad 830 tisoč ljudi, 
ne bomo več govorili o »pregre
tem« zaposlovanju.

Kar zadeva resnično oživitev sre
dišča mesta ob sobotah in nede
ljah, Pavle Godec meni, da ga zle
pa na bomo doživeli, če ne bomo 
hkrati z »nasilnim« odpiranjem go
stinskih in trgovskih lokalov odpr
li tudi druge lokale, in jim spreme
nili namembnost, ki v peš cone ne 
sodijo. Gre za elektro, konfekcij
ske in druge ob sobotah in nede
ljah neaktualne trgovine, ki bi jih 
morale zamenjati prodajalne spo
minkov, trafike z znamkami in raz
glednicami, prodajalci sladoleda, 
slaščic, sadnih napitkov, hrenovk, 
klobasic, vabljivo pečenih piščan
cev, čevapčičev, sladoleda in še če
sa, ne pa konfekcije, pralnih stro
jev in pohištva.

In kdo je poklican, da naj bi 
spremenil neživljenjski delovnik 
čez teden in ob vikendih? Tu so

Emona, Mercator, ABC Pomurka 
in še kdo, ki imajo na las podobne 
probleme, zato je pravzaprav ču
dno, da se javno in na glas med 
seboj ne pogovore.

Obseg dela v samopostrežnicah, 
ki so odprte od ranega jutra do 
poznega večera - brez potrebe - se 
je v zadnjih letih strahotno pove
čal: pred osmimi leti smo Emonci 
prodali po pol milijona steklenic 
radenske, danes jih 4,5 milijona 
letno, poprej smo prodali 500 tisoč 
steklenic piva, zdaj jih 3,5 milijona 
in tako dalje. Tudi potrošnik naj 
se, kot drugod po svetu, nekoliko 
disciplinira.

Če zjutraj ob sedmih ne bi bile 
odprte samopostrežnice, bi prido
bili marsikatero delovno uro, ki 
»steče« ob šanku po nepotrebnem 
na stranski tir ipd.

Poseben problem ob vsem tem 
so načrtovani in pričakovani »šo- 
ping« centri ob mestnih vpadni
cah, ki jih bomo gradili - prvega 
bržčas ob Dolgem mostu skupaj z 
drugimi investitorji, toda o tem 
kdaj drugič, ko se bomo znebili 
drugih resnejših problemov.

porcelana in keramike, blaga 
široke potrošnje, gradbenih in 
lesnih proizvodov;
• izvoz in uvoz za- vse bla

govne skupine, za katere sta 
registrirana Zdravilišče Ra
denci in Emona Commerce, 
TOZD Globus, izvoz-uvoz;

• posredovanje, zastopanje 
in konsignacije • engenering 
• turizem • opravljanje vseh 
drugih poslov v blagovnem in 
neblagovnem prometu.

Sprejme se program poslo
vanja s finančnimi kazalci in z 
elaboratom o ekonomski 
upravičenosti pristopa k po
djetju v tujini od 20. 3. 1979.

Prevzamejo se obveznosti o 
prenosu vsakoletnega dobička 
v Jugoslavijo po določenih od
stotkih po Programu z dne 20. 
3. 1979.

Prevzeme se obveznost, da 
bo vsako leto večji del od svo
jega prometa ustvarilo z izvo
zom blaga in storitev iz Jugo
slavije.

Možnosti, ki jih nudi na po
dročju zunanjetrgovinske me
njave tržišče republike Avstri
je so narekovale razmišljanje o 
intenzivnem nastopu Emone 
na tem tržišču.

Dosežen je bil sporazum z 
Zdraviliščem »Radenci« o 
družabništvu v skupnem po
djetju Sicheldorfer Heilquelle 
Ges. m. b. H v Sicheldorfu (Že- 
tinci) v Avstriji.

Podjetje »Sicheldorfer Heil- 
quelle« Ges. m. b. H je mešano 
podjetje z omejenim jam
stvom in osnovno glavnico v 
višini ASch 2,750.000, katere
ga družabnika sta:

bil izvršen vpis v register po
djetij v tujini pod redno št. 
478. Podjetje Sicheldorfer 
Heilquelle je vpisano v regi
ster Deželnega sodišča v Grad
cu pod št. 19 Bad Radkersburg 
(Spodnja Radgona).
DO Emona Commerce - 
TOZD Globus bi po sklenje
nem samoupravnem sporazu
mu z Zdraviliščem »Raden
ska«, Radenci in s privolje
njem drugega družabnika 
Paul Alta:
• odkupila del deleža Zdra

vilišča »Radenska« v višini 
ASch 665.500,
• povečala osnovno glavni

co podjetja Sicheldorfer Heil- 
quelle na znesek 709.500 
ASch,

S podjetju Sicheldorfer 
Heilquelle se spremeni ime in 
se novo ime glasi: GLOBTRA
DE Ges. m. b. H, sedež podjet
ja pa se prenese na Dunaj,
• razširi se predmet poslo

vanja od proizvodnje mineral
nih pijač še na trgovanje z arti
kli iz poslovnega predmeta 
DO Emona Commerce - 
TOZD Globus.

Za udeležbo Emone v meša
nem podjetju v Avstriji je izde
lan »Program poslovanja s fi
nančnimi kazalci in ekonom
sko upravičenostjo usta
novitve podjetja v tujini ter 
prenosu dobička v Jugoslavijo 
za firmo GLOBTRADE G. m. 
b. H Dunaj, Avstrija«.

Navedeni predmet je obrav
naval DS TOZD Globus na 
svoji redni seji dne 18. 5. 1979, 
program potrdil in sprejel 
ustrezne sklepe.



AKCIJA: ČLOVEK - DELO - PRODUKTIVNOST

Boljše gospodarjenje - večji dohodek
Na podlagi sklepov 11. 

kongresa ZKJ ter 8. kon
gresa ZKS, sklepov in sta
lišč 9. seje predsedstva CK 
ZKS ter uresničevanja na
log, ki opredeljujejo smer
nice o politiki izvajanja 
družbenega plana Ljublja
ne 1976-80 ter za leto 1979, 
se je mestna konferenca 
ZKS odločila, da postane 
pobudnik akcije »človek - 
delo - produktivnost«, kaj
ti rešitev vrste problemov, 
ki presegajo materialne 
možnosti v Ljubljani, je tu
di v višji produktivnosti, v 
večjem ustvarjanju dohod
ka. Zato je osnovno vodilo 
naloge v bitko za višjo pro
duktivnost posameznika, 
kolektiva in skupnosti.

V vsaki organizaciji 
združenega dela, tako tudi 
v Emoni, moramo vzposta
viti razmere, da bo človek - 
delavec zainteresiran za 
povečanje učinka in kako
vosti dela, da bo optimalno 
uporabljal proizvajalna 
sredstva, delovni čas in 
znanje. Da bi to dosegli, se 
moramo dosledno boriti za 
resnično uveljavljanje vse
bine zakona o združenem 
delu in drugih sistemskih 
zakonov, ki usmerjajo or
ganizacije združenega dela 
k ustvarjanju boljših rezul
tatov dela. Posebno pozor
nost moramo usmeriti na 
delovno učinkovitost, de
lovno disciplino in učinko
vito izrabo delovnega časa

ter za boljše gospodarjenje 
z minulim delom.

Vse organizacije združe
nega dela morajo sprejeti 
programe te aktivnosti naj
pozneje do 15. junija 1979. 
Občinski sveti Zveze sindi
katov bodo do 30. 6. 1979 
ocenili pristop k izvajanju 
aktivnosti v osnovnih or
ganizacijah ter spremljali 
in pomagali osnovnim or
ganizacijam sindikata pri 
oblikovanju programa nji
hovih aktivnosti za uresni
čevanje sprejetih stališč. V 
akcijo se bodo vključili tu
di izvršni sveti občinskih 
skupščin, služba družbe
nega knjigovodstva in 
družbeni pravobranilci sa
moupravljanja in se dogo

vorili, kako bodo spremlja
li politiko razporejanja či
stega dohodka v organiza
cijah združenega dela. Že v 
tem letu moramo zagotovi
ti, da sredstva za akumula
cijo rastejo hitreje od rasti 
čistega dohodka.

S tem v zvezi je potrebno 
stalno spremljati politiko 
razporejanja dohodka, za
gotavljati aktivnost za od
pravo motenj v gospodar
jenju in po potrebi predla
gati tudi ukrepe družbene
ga varstva v organizacijah 
združenega dela, ki ne bi 
izpolnjevale sprejetih skle-

LJUBLJANA, 22. junija - Na zadnji seji DS 
SOZD tega mandata so se delegati seznanili z 
izvajanjem skupnega programa investicij in 
obravnavali analizo poslovanja za prve tri in pet
letošnjih mesecev. Hkrati so sprejeli sklep o usta
novitvi podjetij na Dunaju in v Clevelandu ter 
sklep o razdelitvi združenih sredstev za solidar
nostno gradnjo stanovanj ter sklep o ustanovitvi 
strokovnega sveta SOZD za investicije.

Na zadnji seji 20. junija je Izvršilni odbor DS 
sprejel delovni program za priprvo srednjeroč
nega plana za obdobje 81/85 in program izobraže
vanja 79/80.

DS JE SPREJEL SKLEP O USTANOVITVI 
TURISTIČNE POSLOVALNICE 
V CLEVELANDU

Globtour v ZDA
NAŠI NAJPRIZADEVNEJŠI DELAVCI

Jože Avsec odhaja v pokoj
Ta mesec odhaja v pokoj naš 

dolgoletni sodelavec in vodja 
tiskarne Jože Avsec. V Emoni 
ga pozna zelo veliko ljudi, saj 
so se nanj obračali številni so
delavci, ki so potrebovali na
jrazličnejše tiskovine od 
obrazcev, etiket, navodil do 
pravilnikov.

V Emono oziroma v Prehra
no je prišel leta 1966 in začel 
dejansko ustanavljati tiskano 
iz nič. V teh 13 letih je z veli
kim njegovim trudom in priza
devnostjo nastala pomembna 
delovna enota. Tiskarna danes 
zadovoljuje pretežni del Emo- 
ninih potreb po kvalitetnih ti
skovinah z majhno naklado in 
v kratkih rokih. Prav v zad
njem letu je tiskarna skoraj 
podvojila svojo dejavnost. Se
daj tu dela 13 delavcev, ki bo
do letos predvidoma ustvarili
4,100.000 din realizacije.

Jože Avsec odhaja v pokoj 
sorazmerno mlad, saj je komaj 
dobro srečal Abrahama. Polno 
delovno dobo si je pridobil s 
sodelovanjem v NOV in še po 
osvoboditvi z beneficirano de
lovno dobo v JLA. Razen tega 
je delal v tiskarni Ljudske pra
vice 14 let pri nezdravem delu 
s svincem, kar mu je tudi pri
neslo beneficirano delovno 
dobo. Vsi ti dodatni napori, 
kot tudi sicer njegovo delovno 
prizadevanje, tudi prinesejo 
zahtevo po počitku.

Ob tej priložnosti smo tov. 
Avscu zastavili nekaj vpra
šanj.

Kako se spominjate prvih 
začetkov v tiskarni?

Jože Avsec (prvi z desne) preverja prve odtise

»Najbolj se spominjam, da 
so sodelavci kar »navalili« z
vprašanji, kako bi hitreje prišli 
do različnih tiskovin, pred
vsem do etiket (deklaracij). S 
tiskanjem smo tudi začeli in 
sicer z enim samim namiznim

strojčkom. Danes imamo v ti
skarni opremo, katere nabav
na vrednost znaša 2,460.000 
din.«

Kaj je predvsem potrebno, 
da se v tiskarni uspešno uve
de nekaj novega ?

»Predvsem je potrebno zna
nje in veliko volje ter še več 
entuzijazma. Kdor gleda pre
več na delovni čas in osebni 
dohodek, še ni nikoli uspel.«

Znano je, da se je tiskarna 
velikokrat selila. Koliko
krat?

»Pred vrati je peta selitev in 
upajmo, da zadnja.«

Kaj svetujete mlajšim so
delavcem, ki jim predajate 
dolžnosti?

»Da naj še bolj poskrbijo za 
modernizacijo tiskarne v tem 
smislu, da bo sposobna še hi
treje zadovoljiti uporabnike v 
nujnih primerih. Nasploh naj 
bo njihova stalna skrb zadovo
ljevanje uporabnikovih ■ po
treb. Kolektiv naj drži skupaj, 
da bo uspešno opravljal vse 
naloge in sebi rezal zadovoljiv

kos kruha, vsem sodelavcem 
se zahvaljujem za sodelovanje 
in razumevanje.«

Tov. Jožetu Avscu želimo 
veliko zdravja in zadovoljstva 
v nadaljnjem življenju

M. P.

po v. V sklop navedenih na
log se vključuje tudi nada
ljevanje akcije zaključni 
računi. Zbor združenega 
dela pri skupščini mesta 
Ljubljane je obravnaval 
oceno aktivnosti zaključni 
računi in sprejel sklepe in 
stališča, ki so objavljena v 
gradivu SML št. 15.

Vse te tri naloge moramo 
na področju mesta Ljublja
ne združiti in koordinirano 
voditi v smeri boljšega do
seganja načrtovanega 
družbeno-gospodarskega 

razvoja Ljubljane za leto 
1979.

Predloge in stališča, ki 
jih je oblikoval koordina
cijski odbor za spremljanje 
akcije »človek - delo - pro
duktivnost« pri zboru 
združenega dela SML, bo
do posredovana vsem dele
gatom naknadno. Ker teče 
v tem času omenjena ak
tivnost v osnovnih organi
zacijah sindikata, poziva
mo vse delegate, naj se po
vežejo s predsedniki os
novnih organizacij sindi
kata v organizacijah zdru
ženega dela in sodelujejo 
pri oblikovanju programov 
aktivnosti.

Turistična agencija Glob
tour posreduje turistične uslu
ge na ameriškem tržišču že 6 
let in v tem času si je pridobila 
ustrezne izkušnje iz turistično- 
agencijske dejavnosti, vspo- 
stavila poslovne kontakte z 
ameriškimi partnerji.

Na tržišču ponudbe turistič
nih uslug v ZDA ugotavljamo 
še velike možnosti za posredo
vanje ponudb in uslug za Ju
goslavijo.

Glede na to oceno je Glob
tour pred dvema letoma začel 
s pripravami za ustanovitev 
podjetja v tujini. Pri izbiri se
deža firme v ZDA smo se odlo
čili za Cleveland glede na veli
ko število izseljencev, ki žive 
na tem področju in s tem ugo
dno možnost za start poslova
nja. Predlog za otvoritev agen
cije v Clevelandu je podprla 
tudi Skupščina mesta Ljublja
na s pismom dne 26. 9. 1978.

Predmet poslovanja podjet
ja bo nudenje in posredovanje 
turistično agencijskih stori
tev:

• turistični aranžmani v Ju
goslaviji za Američane jugo
slovanskega porekla • turi
stični aranžmani za ostale dr
žavljane ZDA v Jugoslaviji • 
čarterski poleti in aranžmani 
• posebni aranžmani z JAT • 
hotelske rezervacije • zimski 
aranžmani, • križarjenja in av
tobusne ture • posredovanje 
rent-a-car • gostovanja jugo
slovanskih folklornih in kul
turno prosvetnih društev * 
prodaja letalskih vozovnic • 
organizacija izseljeniških P* 1 2 3 * *' 
knikov • turistični aranžmani 
v drugih državah.

Agencijo je Globtour name
raval v prvi varianti ustanoviti 
na osnovi skupnega vlaganja 
Emona-Globtour v višini 70% 
in Nina Buchnerja v višini 
30%.

Glede na priporočilo Zvez
nega sekretariata za zunanjo 
trgovino je bil ta načrt spreme
njen tako da bo podjetje v ce
loti ustanovljeno s kapitalom 
Emona Globtoura.

Ustanovni kapital znaša
150.000 US $.

Poslovodja podjetja bo di
plomirani pravnik Božo Ste
pančič, ki izpolnjuje pogoje za 
delo v zunanji trgovini, in k* 
bo poslovanje spremljal 11 
Ljubljane, z občasnimi obisk* 
v ZDA. O kandidatu je zavzel 
stališče kolektivni poslovodni 
organ SOZD in ga podprl.

Turistično agencijsko poslo
vanje je začetni predmet po
slovanja, s tem da bomo pred
met poslovanja razširili s po
sli, ki so oz. bodo v interesu 
ostalih DO Emone.

USTANOVLJEN KOORDINACIJSKI ODBOR SINDIKATA SOZD

Sindikat pred novimi nalogami
Ljubljana, 13. junija 

- Na 1. seji novo ustanov
ljenega koordinacijskega od
bora sindikatov SOZD Emona 
so delegati sprejeli program in 
naloge, poslovnik o delovanju 
in organizaciji ter izvolili pred
sednika in namestnika.

Koordinacijski odbor, ki je 
nadomestil dosedanjo konfe

renco sindikata SOZD Emo
na, ima za prednostno nalogo, 
da omogoča medsebojno so
delovanje in skupno delovanje 
vseh sindikalnih organizacij 
ter dogovarjanje o stališčih do 
skupnih vprašanj.

Koordinacijski odbor je stal
no delovno telo konferenc in 
osnovnih sindikalnih organi

zacij.
Koordinacijski odbor bo o 

pomembnejših vprašanjih, 
kot so napr. nadaljnje uresni
čevanje socialističnih samou
pravnih odnosov na ravni 
SOZD, samoupravno sporazu
mevanje, razvoj dohodkovnih 
odnosov, zagotavljanje enako
pravnega položaja delavcev v

SOZD, pridobivanje in delitev 
dohodka in drugih vprašanjih 
po potrebi skliceval problem
ske konference.

Odbor sestavlja naslednjih 
21 delegatov:

KOORDINACIJSKI 
ODBOR SINDIKATA

KAKO NAPREDUJE GRADNJA 
POSLOVNE STAVBE SOZD?

Marca 1980 pod 
skupno streho

LJUBLJANA, 20. junija - Čeprav preostaja do dogovor
jenega roka dokončanja našega poslovnega centra le ne
kaj več kot 6 mesecev - relativno kratek čas - pa ta 
trenutek naše selitve še ne moremo natančno napovedati. 
Vzrok je predvsem v dejstvu, da so vmes še obrtniška 
dela, ki bodo verjetno povzročila kakšen mesec zamude, 
pa tudi potrebne formalnosti za pridobitev uporabnega 
dovoljenja lahko trajajo nekaj dlje, kot bi si želeli.

Natančnejša ocena nam pove, da je v povprečju različ
nih del gradbeno operativni plan uresničen z 80%, fi
nančni pa s 83%. Torej če ne bo presenečenj, ostaja dan 
preselitve v skupne prostore nekje v mesecu marcu 1980.

Čeprav stavba ni daleč in si jo je možno ogledati, bo tak 
»izlet« bolj zanimiv čez kake tri tedne, ko bodo urejene 
vzorčne sobe. Vzorec bo natančen prikaz vseh podrobno
sti, od barv, opreme in razporeda do drugih podrobnosti.

Predvidevamo, da bo v tem času tudi pripravljena širša 
informacija o razporeditvi kjer bo možno indentificirati 
skoraj vsako delovno mesto, saj bo vrisana dokaj po
drobna vsa oprema.

Žal pa slej ko prej ostajajo odprta nekatera vprašanja, 
kjer je naš vpliv majhen, saj niso vezana na investitorja, 
imela pa bodo izjemen vpliv na naše delovno okolje. Tako 
je vprašanje rekonstrukcije zelo obremenjene Šmartinske 
ceste še nedefinirano ali bolje rečeno, dela se bodo začela 
tedaj, ko bomo Emonci že v novih prostorih.

Nekaj manjših sprememb pri delih v zadnjih mesecih je 
šlo v smer še večjega izboljšanja razmer. Tako smo zato, 
da bi povečali kapaciteto restavracijskih prostorov, črtali 
»banketni prostor« za stranke, goste in delegacije, zagoto
vili večji prostor za širše sestanke in zbore, saj sedanja 
kapaciteta zagotavlja prostor za 160 udeležencev.

Zelo verjetno bomo lahko druge novice posredovali šele 
dopustih, saj se dotlej ne bo zgodilo mnogo novega.

ing. BORIS KRISTANČIČ 
Podpredsednik poslovodnega odbora za razvoj

i \ 'Cm
Stane Lekan, vodja enote v Zadobravi: »Koruza bi morala biti sedaj že skoraj do kolen, kakšen 
bo pridelek na naših 95 ha je vprašanje.« Tako pred tedni. Zdaj si je kar dobro opomogla

Jože Lovše - Agroemona, 
Fani Dulmin - Kmetijska 
kooperacija, Drago Selan - 
MIZ, Vida Rojc- Ribarstvo, 
Janez Zupančič - E- 
Commerce (Smartinska 134
b), Dušan Kink - TOZD 
Transport, Pavle Groznik - E" 
Merkur, Lj., Tatjana Slabanja
- TOZD Maloprodaja, Janez 
Mizgur - Ilirija, Anton Jazbec
- Dolenjka, Dragica Jankovič
- Posavje, Vladimir Novak - 
Jestvina, Adolf Kokol - E 
Merkur, Ptuj, Delegat X - 
Angropromet Čuprija, Janez 
Časar - E Hoteli ( TOZD GH 
Union), Vojko Bizjak - E 
Globtour, Sašo Kocjančič - E 
Inženiring, Nada Jaklič - 
ERC, Lucijan Fattori - Del. 
skup. SOZD in Interna 
banka, Jure Križnar - ZSMS 
(E BC), Adolf Gregorinčič - 
Upokojenci Emona.

DELAVSKI SVET SOZD JE SPREJEL

Stanovanjska posojila delavcem
Na predlog Izvršilnega odbora je 

delavski svet SOZD, sprejel sklep, 
da se iz sklada združenih sredstev 
za solidarnostno gradnjo stanovanj 
dodeli:

1. DO EMONA BLAGOVNI 
CENTER: din 360.000 kot prispe
vek za razrešitev stanovanjskega 
vprašanja delavcem:
• Fani in Božotu DOBRIČ
• Mariji KOKALJ,
• Mariji FAJFAR.
• Zdenki ŠTELCL.

2. DO EMONA COMMERCE, 
TOZD AGROPLOD din 50.000 za 
tov. Jožeta LAPUH iz Ljutomera

3. DO EMONA COMMERCE,
TOZD GLOBUS din 100.000 za
tov. Heleno BALAJC

4. DO EMONA MESNA INDU
STRIJA ZALOG din 300.000 za de
lavce:
• Halido MURTIC,
• Biserko STANKOVIČ,
• Aleksandra JUREŠ.
5. TOZD POLJEDELSTVO- 

GOVEDOREJA DOMŽALE din 
300.000 za delavce:
• Anico PAVLI,
• Viljema KRPIC,
• Staneta LEKAN,
e Alojza KODEH,
• Ilija RADULOVIČ,
• Srečota KOVAČ,
• Darinko GRČAR.
Po 1 točki 65. člena samouprav

nega sporazuma o osnovah sred
njeročnega plana razvoja delovne 
organizacije Emona za obdobje 
1976-1980 so temeljne organizacije

združenega dela združevale 10% 
sredstev, ki so jih formirale iz 
osebnih dohodkov in čistega do
hodka za izgradnjo stanovanj v 
združeni sklad sredstev za solidar
nostno gradnjo stanovanj.

Po 2. odstavku tega člena je pri
stojen o uporabi teh sredstev odlo
čati delavski svet delovne organi
zacije oz. sedaj SOZD.

Do 1.1.1978 je bilo v tem solidar
nostnem skladu zbrano še neupo
rabljenih sredstev za din 1,359.445 
Od 1. 1. 1978 se v ta sklad sredstva 
niso več združevala.

Izvršilni odbor DS SOZD je na 
svojih sejah dne 3. 4. in 20. 6. 1979 
obravnaval prijave in zahteve 
TOZD in DO, ki so ta sredstva 
združevala za prispevek iz teh 
združenih sredstev k razrešitvi naj

bolj perečih stanovanjskih proti6 

mov njihovih delavcev.
6. INTERNA BANKA EMONh

din 80.000 za delavko Antoni)0 

VRH, snažilka ,
7. TOZD MALDPRODA-m

LJUBLJANA din 100.000 za delav' 
ko Marijo ŠINKO ^

8. Delovna skupnost DO EM 
NA MERKUR din 69.445 za delav' 
ko Ivanko KOKOT

Konkretne zneske prispevka 
združenih sredstev za posamez11 
delavce-ke bodo določili delavs 
sveti TOZD oz. DO.

Prispevki iz tega sklada zdru^ 
nih sredstev za solidarnostno 
njo stanovanj se dajejo TOZP 
DO kot dotacijo to je brez obvez110 
sti vračila.
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Stručni savet SOUR za investicije

NOV TURISTIČKI BIRO U CLEVELANDU

Globlour u SAD
Radnički savet RO E-Globtour je 

na sednici dana 15. 5. 79 doneo sle
deče zaključke:

1- Preduzeče u Clevelandu se 
°sniva kao ulaganje Emone Glob- 
tour.

2- Osnivački kapital iznosi
iSO.OOO US $.

3. Predmet aktivnosti je turistič
na aktivnost s posebnim osvrtom 
aa unapredenje aranžmana za Ju-- 
Soslaviju.
. 4. Za vodioca poslova se imenu- 
Je Božo Stepančič, dipl. pravnik, u 
'adnom odnosu u RZ SOUR 
Emona.

Turističko-agencijsko poslova
je je početni predmet poslovanja; 
Poslovanje če se raširiti s poslovi
la ko ji su, odnosno koji če biti u 
mteresu ostalih RO Emone.

Turistička agencija Globtour 
^rši turističke usluge na američ- 
k°m tržištu več šest godina i u tom 
Vremenu je stekla potrebna isku- 
stVa na području turističko-agen- 
ciiske aktivnosti i ujedno usposta- 
vila poslovne kontakte s američ- 

*m partnerima.
Konstatujemo da na tržištu po- 

Pude turističkih usluga u SAD po- 
st°je i za Jugoslaviju još velike mo
dnosti za plasiranje ponuda i 
usluga

Obzirom na ovu procenu Glob- 
°Ur je pre dve godine počeo s pri
žemama za osni vanje preduzeča u 
‘n°stranstvu. Kod izbora sedišta 
‘jme u SAD odlučili smo se za 

®veland radi velikog broja iselje- 
Ka koji žive na ovom području i 
u> toga povoljne mogučnosti za

početak poslovanja. Predlog za 
osni vanje agencije u Clevelandu je 
podržala i Skupština grada Ljub
ljane pismom od dana 26. 9. 1978.

Globtour je nameravao osnovati 
agenciju, prema prvoj varijanti, na 
bazi zajedničkog investiranja 
Emona - Globtour u višini 70% i 
Nino Buchner u višini 30%.

Obzirom na preporuku Savez- 
nog sekretarijata za spoljnu trgovi- 
nu o vaj program je bio promenjen, 
tako da če se preduzeče osnovati u 
celini s kapitalom Emone Glob
tour.

Predmet poslovanja preduzeča 
če biti nudenje i obnavljanje turi- 
stičko agencijskih usluga:
• turistički aranžmani u Jugo

slaviji za Amerikance jugosloven- 
skog porekla • specijalni aranžma
ni s JAT-om • rezervacije hotela • 
zimski aranžmani • križarenja i 
autobuske ture • rent a car služba
• gostovanja jugoslovanskih fol
klornih i kulturno-prosvetnih dru- 
štava • prodaja avionskih karata • 
organizacija piknika za iseljenike
• turistički aranžmani u drugim 
državama.

Osnivački kapital iznosi 150.000 
US $.

Preduzeče če voditi Božo Ste
pančič, diplomirani pravnik, koji 
ima uvete za rad u spoljnoj trgovi
ni i koji če voditi poslovanje iz 
Ljubljane, s povremenim poseta- 
ma SAD. O kandidatu je zauzeo 
stajalište kolektivni poslovodni or
gan SOUR-a davši mu svoju podr- 
šku.

Radi racionalnosti u progra
miranju razvoja i razvojnih in
vesticija, uskladenosti ovog 
programiranja sa zajedničkim 
interesima i ciljevima, potreb
ne stručnosti u programiranju 
i izvedbi investicija i stručne 
pomoči nosiocima investicija, 
te na osnovu 11. tačke 70. čle
na samoupravnog sporazuma 
o ujedinjavanju radnih organi
zacija u OUR Emona i u vezi 
19. člana istog samoupravnog 
sporazuma, radnički savet 
SOUR na svojoj 11. redovitoj 
sednici dana 22. 6. 79 prihvata

ZAKLJUČAK

o osnivanju stručnog saveta 
SOUR Emona 
za investicije

1. član

Osniva se stručni savet SOUR 
Emona za investicije.

2. član

Zadaci i nadležnosti struč
nog saveta su odredeni pravil
nikom, a to su u prvom redu:

1. Obradivanje ideje sa sta- 
jališta

- prioriteta i stepena 
obrade,

- oblika i sadržaja stručne 
obrade,

- načina finansiranja,
- uskladenosti s razvojnim i 

organizacijskim konceptom 
OOUR, RO i SOUR.

2. Odredenje projektnog za- 
datka sa stajališta
- osnovnih potreba OOUR,
- definisanja proizvodnih i 

stručnih sposobnosti i njihova 
procena,

- definisanja prema načinu 
izvodenja i predračunskoj pre
ceni,

- definisanje stepena renta
bilnosti i ekonomičnosti,

- odredenje ekološke, soci- 
jalne, sigurnostne i energetske 
obaveze,

- predloga korektura u po- 
stupku uskladivanja unutar i 
izvan SOUR-a.

3. Da u fazi izvodenja pred- 
laže:

- način kontrole projektnog 
zadatka,

- postupak i izbor projek
tanta, kontrolu realizovanja i 
ocene projekta,

- postupak i izbor izvo- 
dioca,

- pro vera vanj e ugovora i 
dogovora s izvodačima,

- postupak i izbor nadzora,
- prati investicijo preko re- 

dovitih sednica i predlaže po
trebne postupke u slučaju ot- 
stupanja od dogovorenoga,

- saglasnost na zaključak 
investicije na osnovu svih do- 
govorenih činioca i dokume- 
nata tehničkog pregleda.

3. član

Stručni savet ima 9 stalnih 
članova i 3 povremena.

4. član

Stalne članove stručnog sa
veta imenuje Izvršni odbor 
RO SOUR izmedu radnika 
SOUR i to tako da su zasto
pani:

- osnovne aktivnosti
SOUR,

- područje poslovne politi
ke SOUR,

- područje razvoja i marke
tinga,

- finansijsko područje,
- pravno područje,
- stručna pomoč kod reali

zovanja investicija.

5. član

Predsednik poslovnog od
bora SOUR imenuje povreme- 
ne članove stručnog saveta 
izmedu stručnjaka iz društve
nih i znanstvenih institucija i 
ujedno odredi i njihov man
dat.

Povremeni članovi stručnog

saveta imaju ista prava i odgo
vornosti kao i stalni članovi.

6. član

Stručni savet je dužan da u 
roku 60 dana nakon imenova
nja napravi predlog sistema 
programiranja i realizovanja 
investicija u SOUR-u i da ga 
po propisanom postupku do
stavi radničkom savetu SOUR 
na raspravu i prihvatanje.

7. član

Stručni savet si može za svoj 
rad izraditi i prihvatiti poslov
nik.

8. član

Ovaj zaključak stupa odmah 
na snagu.

Predsednik radničkog 
saveta SOUR:

Jože ing. PENTEK

ZIMUS NOVA FARMA SVINJA ZA RASPLOD

Ihan: 80 hiliada svinja
Domžale, 21. juna - Do kraja ove 

godine če biti pod krovom nove 
tunelske štale u Ihanu, u kojima če 
nači mesto 30 hiljada rasplodnih 
svinja, što znači da če farma u Iha
nu od sada redovito davati na trži-

IZ RADA RS: RADENSKA I EMONA

SOUR Emona i u Avstriji
Za učešče Emone u meša- 

fj‘|m Pre‘duzeču u Austriji izra- 
f: n Je "Program poslovanja s 

arisbskim pokazateljima i 
o<Jc10m.sk°m opravdanošču 
,J'lvania preduzeča u ino- 
j mstvu j prenosu dobitka u 
d Sočiju za firmu Globtra- 

m. b. H Beč, Austrija«. 
ra navedenem predmetu je 
aspravijao RS OOUR Globus 

j97redovit°j sednici dana 18. 5. 
a> Potvrdio program i do- 

o odgovarajuče zaključke, 
ton 3 osn°vu prethodno izne- 

Predlažemo RS SOUR
stil n na cbl da saglasnost za pri- 
A,P M. mešano preduzeče u 

i da prihvati sledeče^ključke;
Sr “ osn°vu samoupravnog 
dp azuma s Lečilištem »Ra- 
h„ C1<< pristupa Emona Ljub
it n>.a’ POUR Globus kao ortak 
en, ,®duzeče Sicheldorfer Heil- 
strf' 6 GmbH. Sicheldorf, Au- 
rri.Ja’. kupovnom učešča u 
AS u1Ca u višini 1,375.000 
du - Eirma je mešano pre- 

s ograničenim jem- 
nm, sadašnji ortaci u njemu 

' Zdravilišče »Radenska« 
n-denci i austrijski državlja- 
burg^811! Alt iz Bad Radkers-

Eirrna če sadašnje ime pro-
GT u novo k°je glasi: 
rpORTRADE GmbH, sedište 
mePoinvSe u Beč' Vodstvo fir- 
viP pi°btrade če preuzeti Pa-
ComrŠeSsler’ radnik Emona 
i2vozmuevroCze’ OOUB Globus,

Glohtr!^61 aktivnosti firme 
tivnostider^ored Postoječe ak- 
Beilqupli flIme Sicheldorfer 

kunn!Ue GmbH su još: 
VrstaPy^a./ prodaja svih 
vina znp namirnica, siro- 
alkohol^Pre,hrambene artikle, 
‘ndustriifi' bezalkoholna piča, 
ba bi,iPSka Prehrambena i ro- 
guTOenii?g Porekla, hemijska, 
tih nr n i-,’ brstičnih i papirna- 
hih i _ v.°da, kožnih, krzne- 
kože Pn>lzvoda od Stavljene 
tičkihTPpe, akustičnih, op
iata i ma?iektr,otehničkih apa- 
lana j v nJala, stakla, porcu- 
p°trošniframike’ robe široke 
ProizVo;!p gradbenih i drvenih2Voda; 

izv
grupah } uvoz svih robnih 
bečilištp d p su registrirani 
C°TOmern.Ra^ci 1 Emona 
l2v°z uvoz’ GGGB Globus,

- posredovanje, zastupniš- 
tvo i konsignacije

- engenering
- turizam
- vršenje svih drugih poslo

va u robnom i nerobnom pro
metu.

Potvrdi se program poslova
nja s finansijskim pokazatelji
ma i s elaboratom o ekonom- 
skoj opravdanosti pristupanja 
preduzeču u inostranstvu od 
20. 3. 1979.

Preuzme se obaveza o pre
nosu dobitka u Jugoslaviju, 
svake godine, prema procenti- 
ma koji su odredeni Progra
mom od dana 20. 3. 1979.

Obaveže se da če svake godi
ne veči deo svog prometa rea- 
lizovati izvozom robe i usluga 
iz Jugoslavije.

Mogučnosti koje nudi tržište 
republike Austrije na područ
ju spoljno trgovinske razmene 
diktirale su razmišljanja o in
tenzivnem nastupu Emone na 
ovom tržištu.

Postignut je bio sporazum s 
Lečilištem »Radenci« o part
nerstvu u sicheld zajedničkom 
preduzeču »orfer Heilquelle« 
Ges. m. b. H. u Sicheldorfu 
(Žetinci) u Austriji.

Preduzeče »Sicheldrfer 
Heilquelle« Ges. m. b. H je me
šano preduzeče s ograničenim 
jemstvom in osnovnem glav- 
nicom u višini 2,750.000 ASch, 
a partneri su:

Zdravilišče »Radenska« s 
učeščem 2,040.500 Asch ili 
74,20% i austrijski državljanin 
Paul Alt s učeščem 709.500 
ASch ili 25,80%.

Lečilište »Radenska« ima 
dozvolu Saveznog sekretariata 
za spoljnu trgovinu za učešče 
u mešanom preduzeču Sichel
dorfer Heilquelle; na osnovu 
zaključka Saveznog sekretari
jata za spoljnu trgovinu br. 17- 
30712/1 od dana 18. 12. 1974 
bio je izvršen upis u registar 
preduzeča u inostranstvu pod 
rednim brojem 478. Preduzeče 
Sicheldorfer Heilquelle je upi- 
sano u registar Okružnog suda 
u Grazu pod brojem 19 Bad 
Radkersburg.

RO Emona Commerce - 
OOUR Globus bi po potpisu 
samoupravnog sporazuma s 
Lečilištem »Radenska« Ra
denci i s pristankom drugog 
partnera Paul Alta:

- otkupila deo udela Lečili- 
šta »Radenska« u iznosu 
665.500 ASch,

- povečala osnovnu glavni
co preduzeča Sicheldorfer 
Heilquelle na iznos 709.500 
ASch,

- preduzeču Sicheldorfer 
Heilquelle se izmeni naziv u 
novi: GLOBTRADE Ges. m. 
b. H, sedište preduzeča se pre
nese u Beč,

- proširi še predmet poslo
vanja od proizvodnje mineral
nih piča na trgovanje s artikli- 
ma iz poslovnog predmeta RO 
Emona Commerce - OOUR 
Globus.

Vodilac poslova preduzeča 
Globtrade u Beču če biti Pavle 
Kessler, službenik RO Emona 
Commerce, OOUR Globus.

Podnesen je zahtev za izda- 
vanje odgovarajuče saglasno- 
sti za:

a) otkup dela udela Lečili- 
šta »Radenska« u preduzeču 
»Sicheldorfer Heilquelle«

b) povečanje osnovne glav
nice preduzeča

c) izmena naziva i prenos 
sedišta preduzeča

d) proširenje predmeta po
slovanja

e) imenovanje Pavla Kes- 
slera za vodioca poslova pre
duzeča.

šte do 80.000 svinja, te se tako po
staviti u red največih svinjogojskih 
farmi na svetu.

Nova je investicija precenjena 
na 111,2 milijona dinara, a obavez- 
ne naprave za pročiščavanje na do
datnih 35 milion din približno.

Poznato je manj e ili više da Slo
venija uvozi godišnje iz drugih re
publika dobru polovicu svinjskog 
mesa, te je stoga povečanje farme 
u Ihanu bilo više nego potrebno, a 
pogotovo kad znamo da se tako 
nedemo pobrinuti samo za redovi- 
tu oskrbu mesom ove vrste več i za 
priplodne životinje. Pre nekoliko 
godina farma je davala na tržište 
po 700, lanske godine više od 5000, 
ove godine očekujemo prodaju 
8000 plemenskih životinja.

Samo u zadnje tri godine se je 
potrošnja mesa po Stanovniku po
večala od 37 na 61 kg, zato nastoji- 
mo što više proizvesti kod kuče. 
Povečana ihanska farma če zado- 
voljavati 40% domačih potreba, bi
ti če visoko rentabilna, kao što je 
dosada uvek i bila, kod čega ima 

. najvede zasluge naša posebna te
hnologija gojenja.

Istovremeno s gradnjom, od
nosno povečanjem farme se nam 
postavlja prilično kompliciran pro
blem u vezi naprava za prečiščeva

nje (čiščenje ostataka gnoja na far
mi), što je uvet za početak rada 
farme. Učestvujemo vlastitim 
sredstvima u sufinansiranju cen
tralne komunalne naprave u Dom- 
žalama, ali prethodno se moramo 
pobrinuti za čiščenje na vlastitoj 
farmi. Radi se o smanjivanju kon
centracije ostataka gnoja, što če 
predstavljati znatne troškove.

Načrti za napravu za prečiščeva
nje i preradu gnoja su na farmi 
pred startom, ali s gradnjom kasni-

mo radi komplicirane tehnologije 
čiščenja, što ozbiljno ugrožava po
četak rada povečane farme.

Zakašnjenje čemo nadoknaditi 
bez štete, j er se nadamo da čemo 
dobiti dozvolu za pogon pre no što 
bude dogradena naprava za prečiš- 
čavanje, a u nove tunelske štale 
čemo naseliti za početak samo 
osnovna stada (koja se pripremaju 
na staroj farmi) a do prve plodnosti 
im treba još 14 meseca. U medu- 
vremenu če biti naprava za prečiš
čevanje pripremljena.

Ispitivanja na farmi u vezi ove 
naprave koja če osigurati prepisa
ni stupanj prečiščevanja osočine, 
pre no što počne oticati u komu
nalno napravu, traju več dobre tri 
godine, jer se radi o prvoj napravi 
ove vrste kod nas.

E-INFORMATOR

ČITAOCI -
uredulle E-informalor

E-Informator je vaš list, zato suradujte i pomozite nam da ga 
napravimo takvim kakav želite da bude!
Ispunite ovaj upitnik, izrežite ga i pošaljite na našu adresu

Hvala!

Što prvo pročitate kad dobijete list?

Da li vam se je u ovom broju nešto doista svidalo? Zašto?

O čemu bi vi pisali da ste novinar ili stalni dopisnik?

Čega se nismo setili?
(O kojem dogadaju ili problemu bismo morali pisati, što smo 
po vašem mišljenju zaboravili, odnosno o čemu smo premalo 
pisali, ili koga bi morali intervjuisati?)

Koji se vam oblik nagradnih zagonetki najviše svida? 
Križaljke Rebusi Magični likovi Piramide 
tena
Kviz s pitanjima i odgovorima (okruživanje)__________

Vre-

Da li su dosadašnje zagonetke preteške - prelake - teman 
prave?

Koju rubriku i s kojeg područja da uvedemo?

Dobivate li E-Informator: redovito - povremeno - s zakašnje
nje m
uopšte ne dobivate?

Ako ne dobijete E-Informator: potražite ga - svejedno vam je
- zahtevate ga - pročitate ga 
kasnije

Da li ste muški? Ženska?
Imate manje nego srednjoškolsku - srednjoškolsku - više nego 
srednjoškolsku naobrazbu?

Kadite u proizvodnji - u uredu - u trgovini - na terenu?

Imate manje od 18 - od 18 do 30 - od 30 do 50 - više od 50 
godina?

Odgovarajuče zaokrožite ili potertajte. Anketu čemo objaviti 
više puta, vodit čemo računa o svim vašim napomenama, 
idejama i savetima. Želimo izdavati list, koji če vam se svidati 
i takav kakav želite da bude, jer je to vaše pravo i naša 
dužnost. U torne čemo uspeti samo uz vašu pomoč.
Naša adresa je: Uredništvo E-Informator, 61000 Ljubljana, 
Kersnikova 2

Uredništvo E-Informatora če nagraditi najbolju ideju ili pred
log, kao što obično nagradujemo krjžaljke. U slučaju, ako 
želite saradivati kod žrebanja nagrada napišite vašu punu 
adresu.

Zahvaljujemo na saradnji.

E-Informator 3



EMONA NA MAGROSU79

Nova oblika trgovine
Uredništvo strokovne re

vije »Supermarket« iz Za
greba je letos že tretjič or
ganiziralo strokovni sim
pozij Magros ’79 z osnovno 
temo: »Trgovina na poti 
večjega prometa in manj
ših stroškov«. Izbor tem in 
predavanj o praktičnih 
možnostih povečanja pro
duktivnosti dela in racio
nalizacije poslovanja je bil 
izredno zanimiv za skoraj 
500 udeležencev simpozija, 
ki so predstavljali široko 
paleto delavcev v naši ma
loprodaji - od prodajalcev, 
poslovodij do strokovnih 
in vodstvenih kadrov.

SOZD Emona je sodelo
vala na simpoziju s preda
vanjem »Možnost razvoja 
novih oblik trgovine v Ju
goslaviji«, ki so ga pripra
vili sodelavci DO Emona 
Inženiring. V njem so zbra
li in analizirali izkušnje ve
čletnega dela pri razvoju 
maloprodajne mreže v 
SOZD Emona ter podali 
rezultate naj novejših štu
dij o bodočem planiranji in

razvoju maloprodaje pri 
nas.

Osnovne ugotovitve pre
davanja lahko strnemo v 
sledeče teze:

Med velike družbene 
spremembe v razvojnem 
obdobju spada tudi inten
zivna urbanizacija, ki je v 
naših pogojih odraz različ
nih kompleksnih gibanj v 
družbenem, ekonomskem 
in prostorskem razvoju 
mestnih naselij.

Urbanizacija je postala 
nova kvaliteta, ki močno 
vpliva na formiranje in 
preobrazbo mestnih funk
cij, na razvoj novih družbe
nih odnosov, na življenje 
in delo ljudi v mestnih na
seljih, še posebno pa vpli
va na razvoj trgovine in 
preskrbe prebivalstva.

Prav intenzivni razvoj 
urbanizacije je zelo zaostril 
probleme infrastrukture 
mestnih naselij, ki se v prvi 
vrsti kažejo v organizaciji 
prometa, uslug in racional
nejši povezavi posameznih 
subjektov v izmenjavi med

NOVO IZ MALOPRODAJE

Turistični
samopostrežnici

Kakor predvideva razvojni 
načrt Maloprodaje, bomo na
sproti »Slepega Janeza« v ši
ški (ŠS-7/1) v krajšem času do
bili novo samopostrežno trgo
vino, ki bo med drugimi »po
birala« domače in tuje potroš
nike, ki bodo prihajali v Ljub
ljano (tujski tranzit na morje), 
v Šentvidu pa bomo rekon

struirali staro samopostrežni
co z dozidavo na novo cesto 
(400 kv. metrov do 80. leta), 
tako da bo preskrbovala goste, 
ki odhajajo iz Ljubljane proti 
severu. Pri slednji je nekaj ur- 
banistično-prometnih proble
mov, ki jih bomo bržčas sku
paj s Petrolom kmalu spravili 
z dnevnega reda.

Oskar Hudarin, kot predsednik DS TOZD Maloprodaja

V spomin
Ob smrti Oskarja 

Hudarina

proizvodnjo, trgovino in 
potrošnjo.

Nujnost prilagajanja tr
govine številnim zunanjim 
vplivom postavlja zahtevo 
po kontinuiranem inten
zivnem procesu planiranja.

Trgovina je namreč svo
jevrsten uporabnik prosto
ra in eden od pomembnih 
sistemov prostorske uredi
tve ter mestnega razvoja. 
Da bi se njena dejavnost 
lahko pravilno razvijala in 
opravljala svojo osnovno 
funkcijo pa postavlja seve
da določene zahteve in po
goje do tega prostora in 
terja kompleksno rešitev.

Strokovni prispevek 
SOZD Emona je bil, kar se 
je še posebej izkazalo v jav
ni diskusiji na simpoziju, 
sprejet z vidnim zanima
njem. Ob tem tudi upamo, 
da bo v bodoče sodelova
nje delavcev SOZD Emone 
na takih strokovnih sestan
kih številnejše, kar bi bilo 
glede na dosedanjo afiram- 
cijo SOZD Emona in mož
nosti strokovnega uspo
sabljanja ter direktnih 
kontaktov zaželjeno in po
trebno.
DIPL. INŽ. ARH. JANEZ 

BAHAR

Nov E-center Kremence v Postojni
DO Emona Ilirija, Ilirska Bistrica gradi svoj emonski center na Kremenei v Postojni. 
Gradnja napreduje v okviru dinamičnega plana; računa se na nekoliko prekoračitev v 
celotni vsoti, ki pa bo v normalnih okvirih. Otvoritev se predvideva v septembru, 
zaradi male zakasnitve, saj je bila po pogodbi predvidena 15. avgusta 1979; do tega 
datuma bodo namreč končana vsa gradbena dela. V novem centru bo zaposlenih nad 20 
novih članov kolektiva, saj DO Emona Ilirija v Postojni ni imela svoje poslovne ali 
maloprodajne enote. Le-ti so že izbrani in bodo nastopili delo ob otvoritvi.

JOŽE SNOJ

DRUGI O NAS: VEČERNI LIST, ZAGREB

Zračni most za zelenjavo
Gevgelija, 21. maja-Več kot 

sto ton zgodnje zelenjave pre
peljejo vsak mesec z letalom 
na slovensko tržišče. Kmetij- 
sko-industrijski kombinat Vi- 
nojug iz Gevgelije je vzposta
vil »zračni most« za prevoz 
zgodnjih povrtnin in drugih 
kmetijskih pridelkov. Sveže 
paradižnike, kumarice ali pa
prike, obrane v Makedoniji, 
kljub veliki razdalji lahko ku
pijo slovenski potrošniki še

istega dne. Stroški prevoza so 
nekoliko večji, toda nov način 
dostave teh izdelkov ima dolo
čene prednosti, predvsem kar 
zadeva kalo zelenjave.

Po informacijah, ki smo jih 
dobili v gevgelijskem kombi
natu »Vinojug«, cena svežega 
paradižnika iz tople grede zna
ša 31 din za kilogram franco 
Ljubljana. Gevgelijski kombi
nat razvija plodno sodelovanje 
z nekaterimi slovenskimi pro

metnimi organizacijami. Pred
stavniki PIK Vinojug« ter 
predstavniki slovenskih tr
govskih organizacij »Tima« in 
»Povrtnina« iz Maribora in 
»Emona« iz Ljubljane bodo 
kmalu podpisali samoupravni 
sporazum o dolgoročni oskrbi 
z zelenjavnimi pridelki, o 
skupnem vlaganju v gradnjo 
skladiščnih prostorov, novih 
toplih gred in plantaže grozdja 
v gevgelijski regiji.

SREČANJE NA TV

V tretje gre (ne)rado

Težko nam je bilo, ko smo se poslednjič poslavljali od dolgo
letnega sodelavca in prijatelja Oskarja Hudarina, vodje poslovne 
enote E-market Savsko naselje, ki je po krajši bolezni umrl v 
soboto, 2. junija.

Še posebno nas je prizadelo, da smo se morali posloviti od 
človeka, ki je v svojem kratkem toda izredno plodnem življenju 
znal navezati na sebe toliko sodelavcev, in to s sebi svojstvenim 
načinom, ki se ga ni moč naučiti, temveč je bil izraz srčnosti in 
poštenosti. S takim delom in načinom je tov. Hudarin ustvaril 
lik nenadomestljivega sodelavca.

V svoji stroki se je zaposlil šele leta 1948. Že v letu 1950 ga 
srečamo v našem kolektivu, kjer je preživel skoraj tri desetletja. 
To so bila leta ustvarjanja novih pogledov na trgovino, novih 
spoznanj, v katerih je bil vgrajen tudi košček dela tov. Hudarina, 
s čimer si je ustvaril večen pomnik. Naši objekti, marketi, na 
katere smo ponosni, so tudi del njegovega dela.

Kako ustvarjalen je bil njegov duh, smo spoznali že takrat, ko 
so se pri nas samoupravni odnosi šele pričeli razvijati. Vseskozi 
je prevzemal dolžnosti predsednikov delavskega sveta, naše 
maloprodajne dejavnosti in te dolžnosti opravljal v več manda
tih. Prav tako je bilo prisotno njegovo aktivno sodelovanje v 
raznih komisijah, za kar je vedno našel čas, včasih tudi na račun 
prostega časa, ki bi ga moral posvetiti svoji družini.

S takim delom nam je vseskozi kazal, kako je potrebno delo
vati na svojem delovnem mestu, med kolektivom ter obenem 
razvijati tudi samoupravno družbo. Pri organizaciji dela nam je 
bil vzor, še posebej, ker je svoje sposobnosti prenašal na svoje 
sodelavce od učencev v gospodarstvu do delavcev, odgovornih 
za razvoj TOZD Maloprodaja.

Kljub težki bolezni, ki ga je priklenila na bolniško posteljo, je 
želel ohraniti deloven stik s svojimi sodelavci in se poln optimi
zma pogovarjati o nadaljnjem delu in sodelovanju. Občudovali 
smo ga, kako je težko bolan še vedno živel z nami, pripravljen 
graditi boljši jutri in živeti v kolektivu, ki ga je imel izredno rad.

Toda kruta usoda je hotela drugače. Odšel je od nas in od njega 
smo se poslovili z nalogo, ki nam jo je zapustil - da delamo 
naprej, da vgrajujemo v našo organizacijo del njegovih idej in 
pogledov, zaradi česar bo še vedno med nami.
SLA V A TVOJEMU SPOMINU! PA VLE GODEC

Grosuplje, 13. junija - Za 
finalno javno oddajo »Sre
čanje«, ki bo tokrat kmalu 
na programu ljubljanske 
televizije in je bila v veliki 
dvorani šole na Grosup
ljem, je zmanjkalo vstop
nic - bile so razprodane. 
Pod močnimi žarometi in 
pred štirimi TV kamerami 
so se pomerile med seboj 
ekipe: ABC Pomurke,
zmagala je trikrat, Emone, 
ki je bila dvakratni zmago
valec, o čemer smo že po
ročali, in ekipa ljubljanske
ga Roga z eno zmago.

Po štirih kolih vprašanj 
od ogrevalnih s področja 
proizvodnje, samouprav
ljanja in medsebojnega 
poznavanja je zmagala eki
pa ABC Pomurke iz Mur
ske Sobote, druga je bila 
ekipa ljubljanskega Roga 
in tretja, »bronasta«, bi lah
ko rekli, ekipa Emone, v 
kateri so nastopili Matjaž 
Hlačer in Ana Senečič iz 
Blagovnega centra, Jureta 
Križnarja pa je nadomeščal 
Pavle Groznik iz delovne 
organizacije Emona Mer
kur.

Že v prvem kolu, ko so 
padala tako imenovana 
ogrevalna vprašanja,
Emonci niso imeli preveč 
sreče in so ostali brez toč
ke. Na vprašanje povezo
valke Nataše Dolenc, na
vedla je tri ljubljanske trge 
- Trg mladinskih delovnih 
brigad, Trg osvoboditve in 
Trg OF - kakšno zvezo ima 
to z Emono, niso odgovori
li. Pravilen odgovor bi bil,

če bi povedali, da stoji na 
Trgu osvoboditve kipec 
Emonca, meščana Emone, 
po katerem je Emona prev
zela svoje ime. Žal našim 
ni šlo, časa za premislek ni 
bilo in tudi točke ne.

Emoncem se je zataknilo 
tudi pri naslednjem vpra
šanju, ko bi morali našteti 
zaporedje dveh postopkov 
za konzerviranje hrane - 
dehidracijo in zamrzova
nje. Vprašanje je bilo za
stavljeno precej zvito in z 
dolgim uvodom in brez ča
sa za premislek. Tudi dolži
no največje plaže - Virgi
nia beach - so Emonci pre
več skrajšali, kar za 20 kilo
metrov, kar je bilo odločno 
preveč in odgovor tudi to
krat ni prinesel točke.

Prvo točko je dobila eki
pa Emone, ko je uganila 
pesem, ki jo je na orglice 
zaigral njen gost Jure Reja, 
tenorist ljubljanske opere.

Pri vprašanjih s področja 
samoupravljanja Emonci 
tako kot že na obeh pred
hodnih oddajah niso imeli 
težav. Odgovor je bil hiter, 
jasen in točen, vendar toč
ke v tem kolu vprašanj ni
so mogle nadomestiti iz
gube.

Gledalci so vsak pravilen 
odgovor nagradili z aplav
zom in tako bodrili tekmo
valce, ki so se na odru zara
di vročine, številnih reflek
torjev, žarečih oči televizij
skih kamer in morda tudi 
treme potili za barve svojih 
delovnih organizacij. Od
dahnili so se le med kratki

mi odmori, ko so nastopili 
znani pevci zabavnih po
pevk Majda Sepe, Janko 
Ropret, Ditka Haberl in 
Tomaž Domicelj.

Oddaja bo kmalu na tele
vizijskem sporedu prvega 
programa ljubljanske TV. 
Takrat jih bomo ponovno

spremljali, jih bodrili in dr
žali pesti. Dvakrat so zma
gali in dali v koš štiri na
sprotnike. Tokrat ni šlo, re
čemo pa lahko - ni po
membno zmagati, temveč 
sodelovati.
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Vesti iz kolektivov
V DO Emona Ilirija, Ilirska 

Bistrica, je v razmahu reorga
nizacija, ker se formira nov 
TOZD Grosist. Tako bo ta de
lovna organizacija imela tri 
TOZD (TOZD Trgovina, 
TOZD Grosist, TOZD Gostin
stvo) in DSSS. Nastajanje 
TOZD Grosista je v postopku, 
predzaznamba pa je že zabele
žena na pristojnem sodišču.

Drugače se v tem kolektivu, 
ki uspešno posluje, poraja vse 
bolj pereč problem delavcev, 
posebno v gostinstvu, iz tega 
pa ni izvzeta niti trgovina.

se bo nadaljeval tak razvoj, se 
lahko zgodi, da bodo morali 
kak objekt zapreti.

Problem namreč nastaja za
radi OD in posebno zaradi de
lovnih pogojev - delovnega 
časa. Povpraševanje po pisar
niških delavcih je še vedno ve
liko, zato odhaja v te poklice 
preveč delavcev iz trgovine ir* 
gostinstva; prekvalifikacija ob 
delu ni velik problem. Zato 
posebno mladi gledajo na go
stinski in trgovski poklic veči
noma kot na začasno zaposli
tev.

JOŽE SNOJ

MARKET, CELOVŠKA 163

Obnovite me!

Lani, 16. novembra smo poročali: Črnomaljska 
samopostrežnica ima že od 1. maja 1978 na vratih pločevino. 

Nova stekla so že več kot pol leta naročena pri steklarju 
(Kočevarju) domačinu. Kamera je dne 2. junija letos 

zabeležila...?

Market na Celovški cesti 163 
dela s polno paro, saj je nasto
pil čas dežurstev, ko kupcem 
nudimo blago tudi ob sobotah 
popoldne. Tudi v našem mar
ketu primanjkuje delavk, ne 
samo zato, ker imamo tri sode
lavke na porodniškem dopu
stu in trenutno samo enega 
učenca, zato se moramo s temi 
delavci še bolj truditi, da ugo
dimo vsem željam kupcev. 
Mnoge naše sodelavke so po
kazale veliko mero razumeva
nja ter ob manjših boleznih 
kljub upravičenosti ne odhaja
jo na bolniški dopust, saj se 
zavedajo trenutnega stanja.

Naš market je bil zgrajen le
ta 1966 in od tedaj do danes v 
njem ni bilo nobenih adapta
cij. Prav zato bi bilo upošteva
ti točko, na kateri se nahaja in 
bi bilo potrebno razmisliti o 
tem, da bi namesto dosedanjih 
štirih vrst gondol oziroma pro
dajnih polic poskušali uvesti 
še eno. S tem bi lahko nudili 
večji asortiman izdelkov na
šim kupcem. Prav tako bi bilo 
potrebno povečati delikateso, 
če že drugače ne, pa vsaj z za
menjavo sedanje vitrine z več
jo, s čimer bi se izbira blaga 
prav tako povečala.

Letos imamo plan za milijar
do starih dinarjev višji od lan
skega, zato se bomo morali še 
posebej truditi, saj smo v času 
rekonstrukcije Celovške ceste

oziroma njene zapore, občut
no izgubili na prometu. Ker se 
zavedamo, da smo ta plan 
sprejeli sami, se bomo seveda 
trudili, da ga dosežemo. PraV 
tako upamo, da bomo tudi le' 
tos, kot vsa leta doslej, poslo
vali pozitivno.

Tudi medsebojni odnosi de
lavcev v tej prodajni enoti 
TOZD Maloprodaja so na viso
ki ravni. Čeprav nas je zapo
slenih več kot 20, najdemo ve
dno skupen jezik za vse naše 
probleme. Vodja enote je kot 
dolgoletna članica naše enote 
v vsakem trenutku pripravlje
na sodelavcevm pokazati na 
dobre pa tudi na slabe stran* 
našega dela. Kakršenkoli pro
blem, ki se pojavi in se drugim 
zdi še tako zamotan, reši in s 
tem nam mladim daje zgleed 
in voljo za nadaljnje delo. /1 

VINKA PAUKOVK

4 E-Informator



1 moj vsakdanji delovnik

Veterinar med praznikom
želim predstaviti delavnik veterinarja v TOZD Poljedelstvo- 

Govedoreja Domžale. Delo opravljam na farmah, ki so lokacij- 
sko zelo oddaljene, in sicer od Moravč in Domžal do Smlednika. 
Delavnik se sestavljen iz rednega delovnega časa in dežurstva 
ah pripravljenosti na delo, kot se to imenuje uradno. Tako mora 
kiti veterinar praktično na razpolago 24 ur na dan, ponoči in 
Podnevi, ob delavnikih in praznikih ter ob vsakem vremenu. 
Poleg tega delo veterinarja ni samo strokovno zahtevno, ampak 
tudi težaško in v težkih delovnih pogojih ter zahteva celega 
človeka in veliko volje. Kot specifičen želim opisati moj delav
nik na državni praznik 29. november 1978.

delavnik sem začel ob 7. uri 
, °bhodom po farmah. Prva je 
j na vrsti farma Pšata, kjer 

. bila prva intervencija zdrav
ile obolelih vimen in takoj 
, a to pomoč pri telitvi dvojč
ic Krava potrebuje že pri 
v.0rttialni telitvi precej pomo- 
v1.’ zato je pri telitvi dvojčkov 

11(3 Potrebno še toliko več po- 
?°bi. Kljub temu, da je poro- 
, hlev zaprt, ni ogrevan, ta- 
t ° da je temperatura znašala 

*rat okrog nič stopinj C. Da

Nepozaben
izlet

Jfkreno se zahvaljujemo 
p_*°vnim organizacijam 
itv?°na Jestvina, Mesna 
^“Ustrija Zalog, Glob- 
i r ter temeljnima orga- 
rn2acijama Bernardin in 
. v,era v Portorožu za pri- 
p0 De sprejeme in prijetno 
v ,Cutje. Še posebej se zah- 
^ Ljubu Filipanu,

je prevzel pokrovi-
Jstvo nad našim lepim in 

m Dozabnim emonskim 
j^rantskim izletom.
UCENCI - MATURANTI 

EMONE MERKUR

bi lažje delal, sem se moral sle
či do pasu. Kljub intenzivne
mu delu me je kar dobro ze: 
blo. Ves mraz je bil takoj po
zabljen, ko sem videl, da je te- 
litev uspešna. Za tem se na isti 
frarmi opravljal še umetno 
osemenitev krav.

Medtem je že prispel tele
fonski poziv iz farme v Vodi
cah, da neka krava ne more 
teliti in da obstoja nevarnost, 
da pogine. Vsedel sem se v av
to in se odpeljal na farmo, ki je 
oddaljena 20 km. Takoj sem 
pregledal kravo in ugotovil, da 
maternični vrat ni dovolj 
odprt. S pomočjo injekcije 
sem to težavo odpravil, s či
mer pa delo še zdaleč ni bilo 
opravljeno, saj sem ugotovil 
tudi, da je plod v nepravilni 
legi. S pomočjo oskrbovalca 
živine sva spravila plod v tako 
lego, da je bil možen porod.

Ko sem že mislil, da se lahko 
oddahnem, sem ugotovil še en 
zaplet. Maternica je bila strga
na v dolžini približno 30 cm. 
Da bi kravo ostala živa, je bilo 
seveda potrebno maternico za
šiti in to kar v kravi in brez 
anastezije. Pri tem za laika lah
ko povem, da je maternica (sa
ma) sicer neobčutljiva. Kaza
lec na uri je opravil kar lepo 
pot, predno sem to delo kon
čal. Tudi pri tem mi je bila 
velika nadloga nizka tempera
tura, vlaga in smrad. Seveda 
sem potreboval pomoč, ki sta

mi jo nudila tehnični vodja 
Smolej Marjan in oskrbovalec 
porodnega hleva Markovano- 
vič Ivan, ki prav tako nista 
hranila svojih moči zaradi ene
ga samega cilja, rešiti kravo in 
tele, kar je tudi naša dolžnost.

Potem do smo se v pisarni 
malo ogreli, sem nadaljeval re
dno rutinsko delo: pregleda in 
zdravljenja raznih bolezni in 
poškodb, tako starih kot novo 
odkritih.

Ob 16. uri sem se vrnil do
mov, kjer me je čakalo hladno 
kosilo in žena, ki je že navaje
na podaljšanih delavnikov. Ni
sem še do konca pokosil, ko je 
zazvonil telefon. Nemudoma 
sem moral na farmo Pšata, za
radi zapletene telitve.

dipl. vet. ALOJZ DROBNIČ Pšenica na poljih v Zadobrovi je pričela rumeneti prekmalu, še predno so se zrnja napolnila
(foto: Zvone G.)

POLJEDELJSTVO-GOVEDOREJA

Suša požela njive in travnike

* turistična sezona:
SKROMNEJŠI OBETI

Precej mani gostov
p0^r hLJANA, 25. junija — Zadnji 
Ha sunek v Črni gori in moč- 
tuj. el°ialna kontrapropaganda v 
jadra’ ^ govori, da se stresa vsa 
da nns^a obala, nam letos povzro- 
teryalVeč škode, pravi Davorin 

k e®°3, direktor Globtoura. 
ne z Se tsj nepošteni propagandi 
bai am° enotno postaviti po ro- 
Vge hotelov v Črni gori in
Sez0n° Dubrovnika tudi v glavni 
Ijarno ne k° Polnih, s čimer izgub- 
kov °d deset do dvajset odstot
ka °St°V’ ki so se že najavili. To 
ky pQ končnem finančnem seštev- 
dose„|neniti. da bomo letos komaj 
nailijj* Dnski devizni učinek 1,2 
tildi J di dolarjev, znamo pa ostati 
_ 1 Precej niže.

Vse od Korčule navzdol so hoteli 
le napol polni. Samo Kaufhof kot 
eden najboljših Globtourovih so- 
delavcev;bo namesto načrtovanih 
50 tisoč pripeljal komaj 22 tisoč 
gostov. Čeprav smo spričo izredno 
toplega in lepega vremena letos 
mesec prej začeli sezono, nam jo 
zdaj kvari antipropaganda in naša 
nemoč, da bi šli v kakšno učinko
vito akcijo.

V Istri kažeta obisk in promet 
izredno dobro, posebej zaradi raz
širjenih aranžmajev, kot so dnevni 
izleti z ladjo v Benetke, ribji pikni
ki, obiski turistično zanimivih kra
jev, kot sta Lipica in Postojna ipd.
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Domžale, 8. junija - 
»Škode, ki jo je napravila 
majska in tudi junijska su
ša, ta hip še ne moremo 
realno oceniti,« sta pove
dala dipl. inž. Franc Peter
lin, direktor tozd Poljedel- 
stvo-govedoreja in tehno
log Lojze Štepec.

S košnjo sena in detelje 
so po načelu: »Bolje vra
bec v roki kot golob na 
strehi«, pohiteli in še v pra
vem času pokosili okoli 
300 ha travnikov. Pridelek 
je sicer manjši skoraj za 
polovico, vendar je zelo 
kvaliteten. Medtem ko v 
normalnih letinah pokose 
ob prvi košnji poprečno 
4000 kg krme na hektaru, 
so je letos le do 2500 kg. 
Kaj to pomeni za stalež ži
vine - 1000 krav molznic, 
skoraj 3000 pitancev in 
okoli 450 telic, lahko sami 
presodimo. Kako bo z dru
go košnjo-otavo, če ne bo v 
kratkem dovolj dežja, lah
ko samo ugibamo. Ruša je 
že zažgana in strokovnjaki 
menijo, da bo pridelek za 
dobro polovico manjši, če 
ne še slabši.

Pšeničnih posevkov 
imajo letos več (450 ha) kot 
prejšnja leta. Žal je pšenica 
letos na splošno nizka in 
slaba. Na delovni enoti v 
Zadobrovi, kjer so tla pro
dnata, so na določenih me
stih listi že porumeneli in 
strokovnjaki dvomijo, če 
tem rastlinam že takojšen 
dež lahko sploh kaj poma
ga, če ga bo pa premalo, bo 
zrnje izredno drobno.

* MOJ VSAKDANJI DELOVNIK

Ura Je moj
klic°J Poklic je urar. Za ta po- 
vesp]:?rri se odločil, ker me je 
Miši,/0 Dnomehanično delo. 
sarr10 Sern> da bo lahko, da uro 
haš t/^^kidaš, jo malo popi- 
spet ° s.° mi govorili, in bo 
je pop/10 Dktakala naprej, kot

gospod

■ rVe
mojega učenja so 

oči, saj nisem bil va-
Peto,11 Pri umetni luči. Na- 
^robcc.6111 gledal in strmel v 
gledal na kolesja. Bolj sem 
Sehi ti V;ani sem videl. Sprva 
sezp /Z!31 .laŽja dela, kasneje 
Htev easi prešel tudi na za- 
delavCj °Pravila. Starejši so- 
sVey So mi pomagali z na
denj J. ;Praktičnimi in preizku- 
hjitm V dolgoletni praksi. Z 
deli_ da1S° varčevali, saj so ve- 

Srn° mladi rod in da jih

bomo v naslednjih letih v tej 
obrti zamenjali.

Spominjam se, da so mi dali 
steklo in mi rekli, naj ga s kle
ščami upognem, da se bo lep
še prilegalo na ohišje ure. Kaj 
hitro sem imel v roki črepinje. 
Izkušnja več!

Pri urarskem delu mora biti 
človek zbran. Imeti mora mir
no roko in ostro oko. Delo, ki 
ga opravljam, moram poznati, 
če ga ne, mi vzame veliko več 
časa in ga moram plačati - s 
svojimi živci. Zgodilo se je že, 
da je kdo vrgel uro ob tla, ker 
so mu živci popustili, pri tem 
izgubiš kak del, ki ga ni dobiti. 
Takrat pometaš po delavnici, 
počasi, skrbno kakor kakšna 
poklicna čistilka. Če imaš sre
čo, najdeš, kar si iskal, če pa

Tudi koruza že dobrih 14 
dni trpi in ne raste. Le do
bri dve pedi visoka stebla 
povzročajo hude skrbi. Si
lose za silažo bo treba na
polniti, koruzne storže po
sušiti. Da bi pridelali čim 
več krme, so je posejali le
tos kar na 910 ha. Suša je 
najbolj prizadela kakih 50 
ha koruznih posevkov na 
Pšati. Tu je zemlja močno 
zbita, nezračna, v njej so 
zaradi velike suše nastale 
velike razpoke. S skrbjo, 
kako prerediti živino, se 
naši kmetij ci že sedaj ote
pajo. Imajo dve možnosti. 
Prva je, da pripravijo več 
silaže in manj koruznih

E-hoteli
nočejo
mesa?

LJUBLJANA, 19. juni
ja - Kakor smo zvedeli v 
naši Mesni industriji Za
log, imajo na zalogi 50 
ton prvovrstne junetine 
in 100 ton svinjskih kare
jev, za katere pa se ko
maj kdo zanima. Vsa 
»veriga« Emona hotelov, 
ki slovi po tem, da sku
paj premore že blizu 4 ti
soč postelj, je do konca 
letošnjega leta reci in 
pišši naročila samo 20 
ton različnih vrst mesa 
pri MIZ. Da ne bo sredi 
sezone komu še žal!
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* '

Pavle Vrhovnik

ne najdeš, velja tisti stari rek: 
»Znajdi se, kakor veš in znaš«, 
čim hitreje, kajti čas hiti in 
urarji vemo kako.

Pri nas smo plačani od cene 
popravila ure. Velikokrat je s 
popravilom ure veliko dela, 
števila cene popravila pa je 
majhna. Drobna urica pod 
umetno lučjo, na očesu lupa, v 
roki pa pinceta, to je vsak dan 
- ves mesec. Na koncu meseca 
še plačilno kuverto lahko pri- 
meš s pinceto in jo pogledaš 
pod lupo - in: številka je večja. 
Se sreča, da so boni za malico 
zraven.

Slišal sem praviti, da v dru
gih deželah naše delo, delo 
urarjev bolj cenijo kot pri nas. 
Sedaj sem v zadregi, saj pravi
jo stari ljudje - videti potem 
verjeti.

Moj delovnik naj bi se kon
čal, ko pridem domov, vendar 
ni vedno tako. Sosedje kaj hi
tro zvedo, da se je ta in ta izučil 
za »urmoharja«. Še predno po
ješ, že potrka na vrata kdo in 
moli v papir zavito uro: »Ne 
gre več naprej. Vi ste mojster 
pa boste to hitro popravili. 
Bom kar počakal. Veste, sem 
jo že imel pri treh urarjih, ven
dar niso nič naredili. Ura pa je 
dobra, ima 17 kamnov! Pa pa
zite na njih, da ne boste kate
rega ven vzeli!

Takšne »stranke« moraš ta
koj odsloviti in jim toplo pri
poročiti sončno uro, da jim ne 
bo treba hoditi okoli urarjev.

PAVLE VRHOVNIK 
urar pri »Uri«

li pri SIS za ekonomske 
odnose s tujino pa je že 
skoraj leto dni brez odgo
vora. Gre za nakup silo- 
kombajna in kosilnice za 
košnjo brežin, ki jih pri nas 
nihče ne izdeluje. Pred 
dnevi so za posredovanje 
zaprosili republiški sekre
tariat za kmetijstvo.

Samohodni kombajn za 
katerega zaprošajo pri SI- 
SEOT za soglasje ima 
zmogljivost 500 ton koruz
ne silaže dnevno. Za ena
kovredno nadomestilo bi 
na domačem trgu morali 
kupiti 10 traktorjev in 10 
SIP kombajnov. Pri tem bi 
morali ob času spravila ko
ruze oziroma silaže dodat
no zaposliti še 9 traktori
stov in 10 pomočnikov. 
Teh delavcev pa nimajo. 
Lani so spravilo silaže prav 
zaradi pomanjkljive meha
nizacije opravljali od 20. 
avgusta do 15. novembra, 
in končali samo 6 dni pre
dno je zapadel sneg.

Letos kmetij ci niso več 
sposobni opraviti spravilo 
koruze in silaže. Gospodar
ske škode nihče ne bo mo
gel naprtiti delovnemu ko

lektivu, ki se že od začetka 
leta bori za uvoz prepo
trebnih strojev, skupaj z 
ostalimi slovenskimi kom
binati, vendar dosedaj brez 
uspeha.

Jesenske setve že lani za
radi pomanjkljive mehani
zacije niso mogli opraviti v 
pravem času, letos pa je 
brez navedenega stroja ne 
bo mogoče, ker ne bo 
opravljeno spravilo ko
ruze.!

Uvozili so 6 samonakla- 
dalnih prikolic znamke 
Mengele z zmogljivostjo 35 
m3, leta 1974 so na doma
čem trgu (Šempetru) doku
pili še 3 samonakladalke z 
zmogljivostjo 30 m3. Lani 
je tovarna SIP proizvodnje 
teh zaradi majhnih potreb 
(letno 15-30 komadov) 
opustila, ter izdeluje le 
manjše samonakladalke za 
potrebe zasebnih kmetov. 
Enak problem imajo kme
tij ci tudi z rezervnimi deli 
iz uvoza. V letošnjo košnjo 
so šli s stroji brez rezervnih 
delov ter so bili odvisni le 
od iznajdljivosti mehani
kov, ki so se morali znajti, 
kakor so vedeli in znali.

E-Informator

storžev, ali da obdrže stalež 
krav molznic in zmanjšajo 
število pitane govedi. O 
tem zaenkrat samo razmiš
ljajo in pogledujejo v nebo. 
Plohe, ki so konec prete
klega in v začetku tega te
dna tu in tam oškropile 
zemljo, so bile preskro
mne.

Tudi za prirejo mleka so 
kmetijci^letos prikrajšani. 
Lanska katastrofalna toča, 
ki je zbila pridelke v tla, 
piše sedaj na svoj rovaš 
slabšo kvaliteto mleka. 
Mleka je že za poltretji od
stotek manj. Če sedaj k te
mu prištejemo še letošnjo 
sušo, je postavljeni načrt 
mleka hudo vprašljiv.

Kje so rezervni deli?

Agroemonin tozd Polje- 
delstvo-govedore j a tarejo 
poleg suše še težave z re
zervnimi deli za njihovo 
mehanizacijo. Če upošte
vamo dejstvo, da obdeluje
jo 2400 ha njiv in travni
kov, da spitajo letno 3000 
mlade govedi, rede 1000 
krav molznic in vzrede let
no še 470 plemenskih telic, 
je razumljivo, da potrebu
jejo pri 232 zaposlenih so
dobno in moderno meha
nizacijo - kombajne, samo
nakladalke za seno in po
dobne stroje, ki pa jih na 
domačem trgu ni moč ku
piti. Potreben je uvoz. Nji
hova prošnja, ki so jo vloži-

Folklorna skupina osnovne šole Branka Bernota-Aljaža v 
Križevcih pri Ljutomeru,nad katero je delovni kolektiv v 

Ljutomeru prevzel patronat,je s folklornim nastopom 
popestrila slovesnost.

E-IZOBRAZEVANJE

Praktično znanje - 
Prav dobro

Kakor smo bili pred nekaj 
meseci razočarani nad učnimi 
uspehi učencev v gospodar
stvu DO Emona Merkur, ki so 
v januarju končali prve letnike 
teorije v šoli, tako so nas to
krat prijetno presenetili s svo
jim znanjem na praktičnih iz
pitih. Učenci so pokazali lepo 
znanje iz programa svoje stro
ke in samoupravljanja, tako da 
je povprečna ocena vseh, ki so 
prišli na izpit (97) prav dobro.

Z odlično oceno so praktični 
izpit opravili naslednji učenci 
iz maloprodajnih trgovin: Ma
rija Hrovat (Djakovičeva), Jo
žica Perko (Gradišče), Anica 
Hren (Vojkova), Metka Debe
ljak (Gosposvetska), Francka 
Sivec (Cigaletova) in Senada 
Seferovič (NoVe Jarše), Zden
ka Horvat, Dejana Videmšek 
in Irena Buh iz ljubljanskega 
Supermarketa, Snežana Čo-

sič, Franc Cimerman, Zdenka 
Gantar in Marjeta Marinko iz 
TH maximarket ter Andreja 
Oblak, Marija Žužek, Jolanda 
Baš in Branko Fekonja iz 
Centromerkurja.

V. R.
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IZLET NAŠIH UPOKOJENCEV

Goriška - uživali smo tvoje prelesti
Klub upokojencev Emo

ne je priredil kot svoj prvi 
izlet v letošnjem letu, sko
raj množičen izlet, za svoje 
člane v Goriška Brda. Ude
ležilo se ga je skoraj 300 
upokojencev v organizaciji 
DO E-GLOBTOUR s peti
mi avtobusi.

Veselo razpoloženi smo 
odšli iz Ljubljane 7. junija 
1979 ob 7. uri in v lepem 
vremenu ter se peljali pre
ko Cola do Ajdovščine, 
kjer smo si ogledali proiz
vodno organizacija FRUC
TAL-ALKO. Velikodušno 
so nam poklonili za vsak 
avtobus po nekaj škatel 
svojih izdelkov - sokov, ki 
smo jih razdelili udeležen
cem izleta.

Nato smo se peljali skozi 
Novo Gorico, ki se zelo le
po razvija in Solkan po 
prelepi dolini Soče, ki nas 
je očarala s svojo nepopi

sno lepo barvo in se spomi
njali na nepozabno pesem 
o SOČI, ki jo je tako lepo 
opeval naš pesnik Simon 
GREGORČIČ. Pot nas je 
nato vodila po lepo spelja
ni cesti skozi Plave in na 
vrhu smo zagledali prelepo 
sliko naših Goriških Brd, 
ki s svojimi grički očarajo 
vsakogar. Prav lepo so nas 
nato sprejeli v znani kleti v 
Dobrovem, kjer so nas raz
delili po skupinah za ogled 
vinskih kleti, kjer so nam 
razkazali pot grozdja in vi
na od sprejema grozdja do 
končnega postopka z vi
nom, ki slovi po vsem sve
tu. Pred kletjo smo imeli 
možnost po ogledu naku
piti sočnih češenj in v pro
dajalni vsakovrstnega 
vina.

Po ogledu smo odšli v 
Vipolže, kjer smo ostali ne
kaj ur in kjer je bil najbolj

Vsi vse vedo
Na zadnji strani zadnje številke E-Informatorja ste raz

pisali anketo »Bralci - urejujte E-Informator«.
Ker me je ta anketa zanimala, sem prebral. Vse lepo in 

prav!
V redu!!
V redu pa ni to, da je v vprašanju »Če ne prejemate E- 

Informator« tako groba slovnična napaka.
Pravilno mora glasiti: Če ne prejemate E-Informatorja.
Lektor bi tako grobe napake ne smel prezreti. O tem je 

bilo že veliko napisanega, a žal v vseh časopisih prav na to 
napako zelo, zelo pogosto naletimo.

Na isti zadnji strani sem na isto (enako) napako naletel 
tudi v sestavku »Nakit ima svoj mik« 3 odstavek: »Človek, 
ki želi kontakt iri sodelovanje - česa si želi, ne kaj si želi. 
Prav bi bilo: Človek, ki si želi kontakta in sodelovanja z 
ljudmi...

Pa brez zamere!
Če vam je prav, se bom še kdaj ob kaj spodtaknil.

JURIJ VEROVŠEK

Le dajte se, samo pazite, jezik je tako hitro pokvarljivo 
blago kot sta sadje in zelenjava, če (ni)sta v pravih rokah!

E-Informator

■ KAJ PRAVITE

Zakaj dražje 
počitnice za 
upokojence

V našem Informatorju št. 92 maj 1979 je objava TOZD 
Maloprodaja, da posluje počitniški dom Crikvenica od 
21. 6. 1979 do 10. septembra in da je od 21. junija do 30. 
junija predsezona, od 1. septembra do 10. septembra pa 
posezona. Dnevni penzion v predsezoni in posezoni 
znaša za upokojence Emone in njihove zakonske tova
riše, ki niso zaposleni 110,00 din dnevno, za člane kolek
tiva pa 80,00 din dnevno.

Smatramo, da to ni popolnoma pravilno z ozirom na 
»visoke« pokojnine upokojencev, posebno še, ker smo 
bili nekoč redni delavci Emone in smo pomagali graditi, 
kar imajo sedaj naši nasledniki - člani kolektiva 
Emone. Člani kolektiva prejemajo regres za dopust 
okrog 2000,00 din, upokojenci pa samo 650,00 din, poleg 
tega pa morajo vzdrževati še nezaposleno ženo ter imajo 
mnogi še nepreskrbljene otroke. Takih upokojencev je 
še mnogo in si počitniškega penziona po sedaj veljavnih 
cenah tudi izven sezone ne morejo privoščiti. Ra
zumljivo je, da upokojenci v sezoni ne koristijo ugodno
sti doma, ker mora biti na razpolago delavcem s šoloob
veznimi otroki.

Ali mislite, da upokojencem ne bi bilo v veselje, če bi 
svoje minulo delo uživali v domačem domu, pred in 
posezoni pod enakimi pogoji, kakor je to omogočeno 
redno zaposlenim članom kolektiva. Zelo bi bili veseli, 
da bi se te naše želje vsaj v prihodnjem letu uresničile!

UPOKOJENČEK

zaželen del izleta na zelo 
posrečenem kraju, kjer je 
bilo v prejšnjih časih neka
ko letno gledališče s pro
stranim betoniranim pro
storom, ki smo ga po pikni
ku uporabili za ples. Takoj 
po prihodu na Vipolže so 
nam naši ekonomi razdelili 
golaž, kruh in pivo. Golaž 
je bil nadvse imeniten pro
izvod naše mesne industri
je Zalog, kruh nam je dala 
naša pekarna Center, pivo 
pivovarna UNION. Lahko 
trdimo, da smo jedli golaž z 
velikim apetitom in da ho
dijo nekateri na naše izlete 
samo zaradi tako oksunega 
golaža. Zares smo se pošte
no najedli. Po potešitvi la
kote smo se ob zvokih har
monike in trobente veselo 
zavrteli. Za še večjo dobro 
voljo sta poskrbela naš tov. 
Dolinar in šofer s svojo 
glasbo. Čeprav se je začel 
ponujati dež in je nekaj
krat tudi zagrmelo, pikni
ka ni hotelo biti konec in 
smo se le neradi odpravili 
dalje. Vipolže imajo tudi 
grad, ki pa je ostal zakle
njen, verjetno, ker je v raz
padajočem stanju, kar je 
vsekakor škoda.

Imeli smo namen, da bi 
si na povratku ogledali še 
grad ZEMONO pri Vipavi. 
Res smo zavili z vsemi av
tobusi na pot na grad, ki je 
pa za nas ostal iz nerazum
ljivih razlogov zaprt, če
prav so bili v njem natakar
ji in kuharji. Ne vem, ali 
gre to na račun negosto
ljubnosti ali slabega gospo
darjenja, sicer lepo ureje
nem gradu, v katerem je 
restavracija in pohištvena 
razstava. Tako smo si grad 
Zemono lahko ogledali 
smo od zunaj in skozi 
okna.

Rade volje smo nato odš
li v vipavsko klet. Zaradi 
nesporazuma pa je obiskal 
klet samo en avtobus, osta
li pa so prezgodaj odšli 
proti Ljubljani. V vipavski 
kleti smo zopet doživeli lep 
sprejem s počastitvijo in 
obdaritvijo.

V Ljubljano smo se vrni
li ob 19. uri.

Lahko rečemo, da je bil 
to zelo lep izlet ob uživanju 
lepot goriške in tudi osta
lih dobrot ni manjkalo. Že
limo si še več takih izletov.

JOŽE BREŽAN

Naši jubilanti
Gustika Praprotnik, zapo

slena v delovni organizaciji 
Agroemona v Domžalah, je 
pred dobrimi tridesetimi leti 
prišla iz Poljčan ter je ves čas 
ostala zvesta Emoni.

»Leta 1949 sem prišla v 
Domžale iz Beltinec, kjer sem 
bila leto dni zaposlena na edi
ni selekcijski postaji za žitari
ce v Sloveniji. Tudi tu smo de
lali na selekciji žitaric, saj je 
sedanji tozd Poljedelstvo-go- 
vedoreja naj starejša enota pro
izvodne dejavnosti Emone. 
Začetki družbene kmetijske 
proizvodnje segajo že v ob
dobje leta 1945, ko so bila, ta
ko kot drugod v Jugoslaviji, 
tudi v okolici Ljubljane usta
novljena manjša državna po
sestva na nacionaliziranih 
zemljiščih. Iz teh malih pose
stev, ki sama niso mogla sledi
ti moderni tehnologiji in se ra
zvijati v sodobno kmetijsko 
organizacijo, je Glavna zadru- 
žan zveza Slovenije leta 1959 
ustanovila Agrokombinat 
Ljubljana.«

Od začetka je Gustika dela
la, kar je pač bilo potrebno. 
Vsi so delali vse, in delovni 
dan je imel vedno več kot 
osem ur. Leta 1955 je bila bla
gajnik, nato je opravljala pi
sarniška dela kot referent so
cialnega zavarovanja, zatem je 
obračunavala osebne dohod
ke, delala v analitski službi, se
daj pa dela v računovodstvu. 
Prakse in znanja ji tako ne

Gustika Praprotnik

manjka. Poprime lahko za vsa
ko delo.

Osnovno šolo je končala v 
Poljčanah, kjer je bila rojena. 
Meščansko šolo je obiskovala 
v Slovenski Bistrici, v Radljah 
ob Dravi pa nižjo kmetijsko 
šolo.

Na kmetijstvo je že malce 
navezana, saj je tudi mož, s ka
terim sta si v Radomljah zgra
dila hišico, kmetijski strokov
njak in zaposlen pri Kmetij
skem inštitutu v Ljubljani. 
Imata tri sinove, Gustika pa je 
najbolj ponosna na svoja dva 
mala vnučka. Če ni ravno pre
več dela v pisarni in če ne 
»kmetuje« na svojem vrtičku, 
vzame v roke pletilke in plete 
za svojo tretjo generacijo.

SLOVENŠČINA PO EMONSKO

Nagradni 
jezikovni razpis

Razen tujih, vendar že udo
mačenih marketov, supermar
ketov maksimarketov in kauf- 
hofov (glej pod trgovsko hišo)

Upokojenci Emone
OBJAVLJAMO POPRAVLJEN PRAVILNIK BLA
GAJNE VZAJEMNE POMOČI, ki je bil sprejet na ple
numu kluba upokojencev dne 13. 3. 1979. Opozarjamo vse 
člane, da so v pravilnik vnešene nekatere spremembe, ki 
so bile potrebne, posebno glede pristopa v članstvo vzaje
mne pomoči (4. člen). Vabimo vse člane, ki niso člani 
vzajemne pomoči, da se čimprej včlanijo in takoj zahte
vajo pristopno izjavo.

Ponovno poudarjamo, da je namen blagajne vzajemne 
poma či pomoč ob smrti člana za pogrebne stroške, zao s 
pritiopom ne odlašajte.

PRAVILNIK
blagajne vzajemne pomoči 

pri Klubu upokojencev 
»Emone«, Ljubljana

Emona center v koprski Semedeli bo kmalu nared

in hotela Holiday Inn (počitni
ce v betonu), smo zadnje čase 
dobili še neformalne nove na
pise oziroma obvestila, kot so 
na primer »Radi pomanjkanja 
kadrov ne obratuje od in do«, 
na primer bife samopostrežni
ce v Hubadovi ulici za Beži
gradom.

Za vse ljubitelje materinšči
ne razpisujemo v smislu por
toroških sklepov nagradni na
tečaj, poiščimo najprimernej
ša domača imena za vse tujke, 
posebej za citirani stavek, ki 
zgovorno priča, da nas je tr
govcev zmeraj manj. Najboljše 
in najbolj duhovite predloge 
in odgovore bomo objavili in 
nagradili: »vikend penzion« 
(konec tedna) ob morju, izlet z 
ladjo v Benetke (glej pod 
Globtourovo Venezio) in tudi 
nazaj, ogled Mesne industrije 
v Zalogu, kjer imajo dovolj in 
preveč kremenateljcev in še 
kaj. Ne izpustite lepe priložno
sti iz rok, nabrusite si jezik in 
pero. Korajža velja, za obljub
ljene nagrade ne bomo snedli 
besede.
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Ustanovitev, ime in namen bla
gajne

1. člen

Klub upokojencev Emone, Ljub
ljana ustanavlja blagajno vzajemne 
pomoči (v nadaljnjem besedilu 
BVP) za .»voje člane.

2. člen

Blagajna se imenuje: Blagajna 
vzajemne pomoči (BVP) pri Klubu 
upokojencev Emone Ljubljana s 
sedežem pri Klubu upokojencev 
Emone Ljubljana. Blagajna ima 
štampiljko z besedami: Blagajna 
vzajemne pomoči pri Klubu upo
kojencev Emone Ljubljana.

3. člen

Namen blagajne je nuditi svojim 
članom ob smrti člana pomoč za 
pogrebne stroške.

Članstvo blagajne

4. člen

Blagajna je prostovoljna organi
zacija. Njen član lahko postane 
vsak član Kluba upokojencev 
Emone s plačano letno članarino 
za tekoče leto in njegov zakonski 
tovariš(ica), le tedaj, ako pristopi v 
roku 12 mesecev od dneva upoko
jitve.

Vsak član BVP mora izpolniti in 
predložiti pristopno izjavo, plačati 
vpisnino in prvo člansko vlogo ter 
podati izjavo, da se strinja z določi
li tega pravilnika.

5. člen

Dolžnosti člana blagajne so zlasti 
naslednje:

- da redno plača letne članske 
obveze,

- da javi sleherno spremembo 
kraja st. bivališča,

- da sodeluje na občnih zborih 
Kluba upokojencev Emone.

6. člen

Pravice člana blagajne so zlasti 
naslednje:

- da dobi pomoč ob smrti člana,
- da sodeluje na sestankih bla

gajne.
Izplačilo pomoči se opravi na 

podlagi pismene izjave svojca in 
uradnega mrliškega lista, ali dru
gega dokazila. Pravico do pomoči 
imajo člani, ki izpolnjujejo pogoje 
naštete v 4. in 15. členu tega pravil
nika (član najmanj 6 mesecev, ki se 
smatra kot karenčna doba).

Obračun za vplačilo umrlih čla
nov se opravi letno, ter po potrebi 
tudi polletno.

7. člen

Članstvo v blagajni BVP pre
neha:

- s prostovoljnim izstopom,
- z izključitvijo člana, ki ne iz

polnjuje obveznosti iz čl. 5,
- s smrtjo člana,
- z likvidacijo blagajne.

Organi blagajne

8. člen

Organi blagajne so:
- Plenum Kluba upokojencev 

Emone,
- Upravni odbor blagajne. ki ga 

imenuje plenum KU,
- Nadzorni odbor Kluba upoko

jencev.

9. člen

Naloge in pravice plenuma KU v 
zadevah BVP so zlasti naslednje:

- da sklepa o pravilniku ali nje
govi spremembi,

- da izvoli upravni odbor.
- da razpravlja in odloča o višini 

prispevka ob smrti člana,
- da razpravlja o letnem poroči

lu in ga odobrava,
- da sklepa o delu in razrešnici 

upravnega odbora,
- da razpravlja in odobrava po

ročilo nadzornega odbora,
- da sklepa o ukinitvi blagajne.

10. člen

Upravni odbor BVP ima naj
manj sedem članov. Izmed sebe 
izvoli predsednika, tajnika in bla
gajnika.

11. člen

Naloge in pravice upravnega0^ 
bora BVP so zlasti naslednje: I

- da enkrat letno zahteva ses 
nek KU na katerem poroča o P { 
slovanju blagajne BVP,
- da odloča o sprejemu v čla .

stvo blagajne, J
- da kontrolira izvrševanje d°

nosti članov, . !
- da za svoje delo odgovarja P 

numu KU
- da odloča o izključitvi član0' 

Upravni odbor je sklepčen ob P 
sotnosti večine članov.

IV.

Sredstva blagajne

12. člen

Materialna sredstva BPV s o'
- vpisnina,
- članski prispevki,
- obresti hranilnih vlog.
- zapadli prispevki članov,
- darila. $e
Denarna sredstva blagajne

morajo hraniti v denarnem za' i 
du, oziroma v interni banki p°dl J 
ja. Podpisnika sta praviloma 
predsednik, oz. tajnik in blagaj111 |

Stroški in prispevki članov

13. člen

Vse upravne in materialne ; 
ške plača blagajna Kluba upoK 
jencev Emone.

14. člen

Začetni članski prispevek zn^j
120,00 din za osebo in se ne ob 
stuje.

Vpisnina za osebo je 10,00 d i**-

15. člen

Pomoč za pogrebne stroške z°‘r 
ša tolikokrat po 10,00 din, kolik 
je v tistem času vpisanih član0 ^ 
plačanimi prispevki zmanjšan0^, 
število umrlih članov. To pod
pre j mejo svojci umrlega člana 5 
takrat, če je izpolnil pokojnik sv ^ 
obveznosti (karenčna doba)- Aflf
član umre pred izstekom karenL ^ 
dobe, zapadejo vplačani prisP0,^ 
v korist blagajne, (npr., če j° [Ll 
članov, prejme upravičenec a.% 
din, če jih je več. prejme tolikok^
po 10 din, kolikor je trenutnost
lo članov, ki so poravnali obve2 
sti). ^

Pomoč se ne izplača 
BVP, oziroma njihovim 
v slučaju elementarne nesi* 
(višje sile).

16. člen

Obračun za vplačila prispe^^e 
vsako tekoče leto se za umrle č)a 0 
obračunava letno, po potrebi la 
tudi polletno. ..ev

Namen obračuna je ugotovi 
koliko članov BVP je umrlo v 
teklem letnem, oziroma pollctb .j., 
obdobju. Po ugotovitvi Ste' 
smrtnih slučajev je odbor do^.,
poslati članom BVP položni00 , 
odgovarjajoči znesek t. j. tol* 
krat po 10,00 din kolikor je bil*

posmrtnih slučajev. Položnice j
rajo razposlati vsako leto do 3 
oziroma po potrebi polletno, 
kasneje do 31. 7. tekočega l°ta' ji- 

Vsakoletni, oziroma polletni V 
spevki so plačljivi takoj, najka 
je v 30 dneh po prejemu položn

17. člen

Blagajno BVP lahko razpusb ^.,
mo plenum Kluba upokojence f 
katerem morata biti prisotni v 
tretjini članov. Plenum 
tem primeru likvidacijsko koU^.,. 
jo, sestavljeno iz treh članov t„ 
gaj ne. Z izvolitvijo komisije PrC.^ 
ha poslovanje v blagajni. ^ 
cijska komisija je dolžna zb ra e. 
padla denarna sredstva blagaJ .j. 
Obresti in sredstva, ki v teI?1j<]i|' 
meru ostanejo, postanejo last 
ba upokojencev Emone Ljubu ^
V primeru izgube, je Klub d 
kriti izgubo.

18. člen
i j1’

Ta pravilnik s s p re m e m ba ^ ^o' 
bil sprejet na plenumu Kluba .j^ 
kojencev 13. 3. 1979 in sc upo1 
od tega dne.

V Ljubljani, dne 13. 3. 1979
-rjUl^

Predsednik 
upokojencev En ,g) 

(Janez PE^

Pred sed n i kJ^tjf) 
(Anton VID*1
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■ POROČILO IZ ČRNOMLJA

Glas mladih Bele Krajine 79
Črnomelj, 2. junija - Na 

rugi, sedaj že tradicional- 
1 belokranjski prireditvi 

, eznanih pevskih talentov, 
11° je organizirala mladi- 
a Emona Dolenjke v Čr- 
°mlju pod pokrovi- 

^Jstvom SOZD Emone v 
,°delo vanju z občinsko 
Konferenco ZSMS Črno- 

in glasbeno mladino 
j e krajine, se je za prvi 

j Bele krajine potegova- 
cev ^ m^aciib Pevk in pev-

Prireditev je bila v nabi-
b°ini dvorani Kulturne- 

^ doma, v katerem je bilo 
2 e“ drugo svetovno vojno 
godovinsko zasedanje 

h °vfnskega narodnoosvo- 
dilnega sveta. Uro pred 

Reditvijo so mladinci 
d n °ne v avli Kulturnega 

°*£a odprli razstavo foto- 
anj o Emoni pod geslom: 

j /^ona včeraj, danes in 
slik1*’ ^ le obiskovalcem vs°2nSSSladeiavnos“
^ed mladimi pevci je

zmagala tako z odločitvijo 
strokovne komisije kot ob
činstva Darja Pečavar, do
mačinka, ter prejela nagra
do pokrovitelja ter publike 
- kitaro in prenosni radij
ski sprejemnik. Nastopila 
je s popevko »Nasmeh po
letnih dni«, ki jo poje zna
na pevka Moni Kovačič. 
Zapela jo je res odlično, 
dokaz je nedeljeno mnenje 
strokovne komisije in pu
blike ter je upravičeno 
osvojila prvo mesto.

Drugi najboljši po mne
nju strokovne komisije in 
tretji po mnenju publike je 
bil mladi vojak Andrija Ja- 
kovič, doma z otoka Kro- 
čule, ki je s pravim dalma
tinskim melosom zapel 
znano popevko: »Oprosti 
mi pape«, tretji po oceni 
komisije je bil domačin 
Srečko Brezar s popevko: 
»Dal se sjetiš nekad me
ne«, druga po mnenju pu
blike pa je bila Silva Buta
la, ki je zapela pesem 
»Gross your heart«.

Slik
slike *!ranc Novinc je delal na ledeniku Khumbu predvsem 
prav ^ tušem; eno od njih to pot prvič predstavlja javnosti; 

Kfan' malu bo imel prvo razstavo s himalajskimi motivi v 
lu, nato pa še v nekaterih slovenskih in jugoslovanskih

mestih

Strokovna komisija, se
stavljena iz samih glasbe
nih delavcev, med njimi je 
bil tudi Kajetan Zupan, 
predsednik Slovenske po
pevke 79, je imela ostro 
oko in uho. Ocenjevala je 
kompleten nastop in vtis 
tekmovalca, tehnično, ču
stveno in umetniško inter
pretacijo ter zahtevnost pe
smi in lastno ustvarjalnost 
pevca.

Med odmorom, ki je bil 
potreben, da je komisija 
preštela glasovnice publi
ke in seštela točke strokov
ne žirije, je za zabavo po
skrbela skupina Rondo in 
pevec - gost oddaje Darko 
Domjan. Občinstvo, pre
težno mladina, je kljub te
mu, da je glasbeni program 
trajal skoraj poltretjo uro 
in je bilo ozvočenje na za
vidljivi višini (beri - jako
sti), z nenehnim aplavzom 
zahtevalo še in še pesmi. 
Oddajo so lahko poslušali 
tudi tisti, ki so stali na tera
si Kulturnega doma in 
vstopnic niso mogli kupiti.

Prireditev je v celoti 
uspela. Trud prirediteljev, 
dolg več kot mesec dni, je 
bil poplačan. Na prireditev 
so prišli mladi iz bližnje in 
daljne okolice, iz Adleši- 
čev, Vinice, Metlike in Se
miča.

Med nastopajočimi smo 
pogrešali pevca Borisa Iva
niča, člana delovnega ko
lektiva Emona Dolenjke, 
ki se je na lanskoletni pri
reditvi z odličnim petjem 
prebil v sredino lestvice 
nastopajočih ter bi se z do
bro pripravo na nastop lah
ko potegoval letos za eno 
izmed nagrad, pa še svojo 
pripadnost delovnemu ko
lektivu bi s tem potrdil.

Vse kaže, da bo priredi

tev - Glas mladih postala v 
Črnomlju res tradicional
na, saj so mladi takoj po 
končani prireditvi že priče
li z načrti za prihodnje dru
go leto.

Pretežni del bremen za 
organizacijo prireditve je 
tudi letos nosil predsednik 
mladine Jože Stegne, mla
di delavec, zaposlen v tozd 
Emona Dolenjka - Detajl 
Črnomelj, ki ima poleg te 
zadolžitve še obveznosti 
kot član predsedstva OK 
ZSMS Črnomelj. Je tudi 
predsednik kolektiva mla
dih delavcev ter član koor
dinacijskega odbora pri 
SZDL za spremljanje jav
nih del in član organizacij
skega odbora za proslavo 
60-letnice SKOJ in KPJ, 
zato mu gre za izredno pri
zadevnost vsa pohvala.

E-Informator

Kamenčki izpod Everesta
,W°^ vssk Slovenec ve
vanslli Vue ° letošnJi jugoslo- 
se ; „ hlmalajski opdravi, ki 
sveta na najvišjo goro
zija '~'asoPisi, radio in televi- 
Vensk° sProti seznanjali slo- 
°krop° javnost z dogajanji
&fireue sveta<<-vendJe^ reči pa Slovenci 

Pod rn S n‘SO zvedeli: fantom 
jo ]Vp°g??no goro, ki ji pravi- 
tariej ° Sagarmata, Tibe- 
s'vet j\*ornckungma in zahodni 
PetiiQ ^nt Eyerest, se je pri- 
tern njJ!rsjka; smešnega. O 
časopjs <aos^ei pisal še noben

Pega v zgodovini svetov- 
Pogori»avarstva v najvišje 
VaPsklrrdVefaJe ŠeI Z iu£°slo~.°nskjm; , z. jugusiu-
sUkar kV a pinisti akademski 
ča pri Novinc iz Godeši- 
dotn v £r• Lokl- Pred odho- 
da do v lmalaj° se je odločil,
en o °U£ak dan narisal vsaj

Veiik^Zi^0P°^dne je odhajal z 
pravnik P° desko, ki jo je 
Vavken\°dprave dr. Evgen 
na kateri fa ‘ nudelpret«, 
kJaPinn k d Pripet bel list
depik jcu daznega tabora v le- 
S°re jn Urnbu, med ledene 
Prirneror,aZp°ke- Ko je našel 
kos armaJn,ot*v’ Je sedel na 
Eadar ie bo!*39 Jn začel risati. 
nil kapi, n,! SJ je poteg- 

Puhaste vetrovke glo

boko na ušesa in tako skoraj 
nepremično sedel nekaj ur, 
dokler slika ni bila narejena.

Edina živa bitja, ki so obču
dovala njegovo ustvarjanje, so 
bile črnokljune kavke, ki so ga 
obletavale. Vendar se slikar ni 
zmenil zanje, ker je bil pozo
ren na druge reči v svoji oko
lici.

Nekega dne pa seje nenado
ma zdrznil, ko ga je nekaj zače
lo kljuvati po glavi. Stresel se 
je in pogledal navzgor - ter vi
del, kako mu je v divjem loku 
zletela z glave črna pošast.

Pred tem je bil tako miren, 
da ga je kavka zamenjala za 
nenavaden izrastek na ledeni 
gori.

V četrti višinski tabor pod 
Everest sta tisti dan prišla ple
zalca Roman Robas iz Medvod 
in Dušan Podbevšek iz Ka
mnika. Čeprav je Roman pre
cej starejši od najmlajšega čla
na letošnje jugoslovanske od
prave v Himalajo, se je med 
njunimi skupnimi pohodi pro
ti vrhu Everesta najpogosteje 
dogajalo, da je moral v višin
skih taborih kuhati Romi, 
medtem ko je Dule počival.

V štirici pa sta se dogovorila, 
da bo kuhal Dule. K temu delu 
se je pripravil nadvse strokov
no. Zakuril je plinski kuhal
nik, pristavil led in sneg, ki sta

Prvi glas Bele Krajine - Darja Pečavar

ŠPORTNE IGRE - ŽIVILIADA

Drugi v Portorožu

Himalajci so nam
pisali
hranC^- smo tudi mi sodelovali pri dostavi pre- 
Spretn.. ®Sa blaga v vaš zbirni center v Ljubljani. 
Poročila ' Smo vas na vaši dolgi in naporni poti. Vaša 
želja ie h?,° nas razveseljevala in navduševala in naša 
Volj,,; Vr ' a' dosežete svoj cilj ter se srečni in zado- 
Ha Ever nfk°t zmagovalci nove jugoslovanske smeri 

est- Hvala za vašo kartico iz Kathmunduja!
ŠTEFKA ROSTOHAR, 

prodajni oddelek 
DO Blag. center 

TOZD Prehrana.

se kmalu spremenila v vodo, 
in stresel v pripravljeno teko
čino, vsebino neke vrečke, ki 
jo je našel v šotorovem kotu.

Bil je resda čaj, vendar na 
gosto pomešan s puhom iz 
spalnih vreč.

Ko mu je Romi očital, da je 
skuhal to kosilo precej z levo 
roko, mu je Dule mirno odvr
nil: »Hotel sem ti le dobro. Pti
či imajo precej puha, zato lah
ko visoko letajo. Proti vrhu 
boš šel kot ptica...«

Vsak član odprave je imel 
poleg nahrbtnika, ki ga je no
sil vso pot na ramah, na poti 
do baznega tabora in nazaj v 
Kathmandu svoj plastičen 
sod, v katerem je imel največji 
del osebne opreme, ki je med 
potjo ni potreboval. Te sode so 
nosili nosači.

Pisec tehle vrstic je nekega 
večera dva dni hoda iz bazne
ga tabora pogrešil svoj osebni 
sod, ki ga je nosačica prinesla 
k šotorom šele naslednje jutro. 
Brž ko ga je postavila na tla, je 
stopila k njemu ena od doma
čink, se naslonila na sod in re
kla, da je bila že zaskrbljena, 
ker njene prtljage tako dolgo 
ni bilo.

Vanja Matijevec, ki je bil 
med potjo iz baznega tabora 
do Kathmanduja zadolžen za 
osebno opremo članov odpra
ve, je seveda videl na sodu šte
vilko, iz katere je bilo razvi
dno, da gre za enega od oseb
nih sodov članov odprave. Po
klical je lastnika in mu razlo
žil, da si ženska lasti pravico 
do tuje lastnine in od te pravi
ce noče odstopiti. V tem je šla 
celo tako daleč, da je na sod 
reporterja »Dela« z nepalsko 
pisavo napisala svoj naslov v 
eni od šerpovskih vasi pod 
Everestom.

Nesporazum so člani odpra
ve sicer s težavo rešili, prave
mu lastniku pa so bili še nekaj 
dni nevoščljivi:

Medtem ko je po svetu nava
da. da dajejo dekleta fantom 
svoje naslove napisane na pa
pir, je postal reporter »Dela« 
edini človek na svetu, ki mu je 
dala punca svoj naslov kar na 
njegovo osebno prtljago...

MARJAN RAZTRESEN

Letošnje športne igre živil- 
cev Slovenije so bile že šeste 
po vrsti. Organizator je bila 
HP Droga Portorož, ki je raz
pisala tekmovanje za moške v 
balinanju, kegljanju, krosu, 
malem nogometu, namiznem 
tenisu, rokometu in streljanju, 
šahu in vlečenju vrvi, za žen
ske pa v kegljanju, krosu, stre
ljanju in namiznem tenisu.

Emonci smo sodelovali prav 
v vseh panogah kar z 90 tek
movalci, in sicer iz Blagovne
ga centra, Bernardina, Riviere, 
H-Union, SM Maribor, Malo
prodaja Ljubljana, Trgovska 
hiša Maksimarket, E-Merkur 
Ptuj, MIZ Zalog, Prašičereja 
Ihan, Poljedelstvo-Govedore- 
ja Domžale, E-Merkur Ljublja
na, E-Commerce in Centro- 
merkur maloprodaja.

9. junija - bila je sončna po
letna sobota - smo merili svoje 
moči v Portorožu, Luciji in 
Izoli. Organizatorji so imeli s 
tem največ težav, ker niso mo
gli pripraviti tekmovanj na 
enem kraju, vendar pa to 
športnega prijetnega vzdušja 
ni pokvarilo. Borbenosti tudi 
ni zmanjšala vročina, ki nam 
je kar prehitro jemala moči. 
Zvečer, ko je bila v Fiesi sve
čana razglasitev rezultatov in 
podelitev pokalov, smo bili 
Emonci lahko zadovoljni. V 
končni skupni razvrstitvi smo 
med 29 sodelujočimi organiza
cijami združenega dela zasedli 
odlično drugo mesto s 151 toč
kami, samo dve točki za zma
govalci - gostitelji, za nami pa 
so bili delavci Mercatorja s 148 
točkami.

Moški so bili prvi v šahu, 
kegljanju, v krosu drugi, bali
narji peti, strelci petnajsti, na
mizni tenis štirinajsti, vlečna 
ekipa je bila solidna četrta.

Nogometaši in rokometaši so 
bili sicer zadnji, a važno je so
delovati. Ženske so bile pre
močno prve v namiznem teni
su, strelke osme, kegljačice 
osme in v krosu tretji.

Tudi med posamezniki v 
krosu smo imeli zelo dobre 
uvrstitve, tako je pri starejših 
moških premočno zmagal Pa
vle Groznik, drugi pa je bil Ru
di Šmid iz Ihana. Pri ženskah 
smo slavili zmago pri naj mlaj
ših tekmovalkah, in sicer je bi
la prva Nada Šauperl iz SM 
Maribor.

Pet prvih mest v posamez
nih panogah in drugo mesto v 
skupni uvrstitvi je vsekakor 
dober rezultat. Izkazalo se je 
torej, da so najboljši s športnih 
iger Emone lahko med naj
boljšimi delavci - živilci iz vse

Slovenije. To je vzpodbuda za 
naprej!

Zadovoljni z dobrimi rezul
tati smo lahko prezrli nekaj or
ganizacijskih pomanjkljivosti, 
katerim se organizator skoraj 
ni mogel izogniti, a kot rečeno, 
najpomembnejše je tovariško 
vzdušje in zdrav tekmovalni 
duh, česar pa nismo pogrešali.

Čestitamo vsem našim naj- 
bolšim in drugim! Za konec 
naj povemo še to, da je imelo 
častno predsedstvo sejo, kjer 
so predlagali organizatorja po
letne živiliade za prihodnje le
to. To naj bi bil Mercator Ljub
ljana ali ABC Pomurka. Repu
bliški sindikalni svet bo med
tem obravnaval še predloge za 
spremembo organizacije te 
športne manifestacije.

MIRA TEŽAK

Živilia bi 79 - ob rob
V soboto 9. junija so bile v Portorožu športne igre 

slovenskih živilcev. O rezultatih in uspehu Emone, ki je 
bila v skupni razvrstitvi na imenitnem drugem mestu - 
takoj za gostiteljem Drogo iz Portoroža - je več napisa
nega v drugih člankih. Tokrat bi rad spomnil na našo 
vodjo športne in rekreacijske dejavnosti tov. Miro Te
žak. Brez njene pomoči in prizadevnosti (včasih je tudi 
rečeno ali si natiho mislimo, da je sitna) bi uspeh ekipe 
ali posameznikov bil sigurno manjši. Voditi 70-člansko 
ekipo ni mačji kašelj. Ekipa Emone je nasploh delovala 
najbolj kolektivno in enotno, ker je tudi eden pomemb
nih uspehov, ki ga velja v bodoče še bolj negovati.

PAVEL GROZNIK

ŠPORT IN REKREACIJA

Najboljši kegljači iz 
Čateških toplic

Aktiv ZSMS TOZD Zdravi
lišče Čateške Toplice je v okvi
ru praznovanja Dneva mlado
sti in drugih pomembnih jubi
lejev v 1. 1979 uspešno organi
ziral tekmovanje mladinskih 
ekip v kegljanju (v borbenih 
igrah). Tekmovanja se je ude
ležilo 6 mladinskih ekip iz 
okoliških krajev. 1. mesto in 
prehodni pokal občinske kon
ference ZSMS Brežice je osvo

jila ekipa Čateških Toplic s 
448 podrtimi keglji, druga je 
bila ekipa Čateža s 419 podrti
mi keglji, tretja pa ekipa 
AGRARIE s 370 keglji. Dogo
vorili smo se, da bo turnir ob 
praznovanju Dneva mladosti 
odslej tradicionalen. V bodoče 
naj bi se tega tekmovanja ude
ležile tudi ekipe drugih TOZD 
oziroma DO v okviru SOZD 
EMONA. TONE AGREŽ

^ ^ mtmm bele krajibe
CB.NOM-1 ,i 2, JUNU V-iVš
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POZIMI NOVA FARMA BEKONOV

Ihan: 80 tisoč prašičev
DOMŽALE, 21. junija - Do kon

ca leta bodo v Ihanu pod streho 
novi tunelski hlevi, v katerih bo 
prostora za 30 tisoč bekonov, kar 
pomeni, da bo ihanska farma po
slej letno dajala na trg do 80 tisoč 
prašičev, s čimer se bo uvrstila 
med ene največjih prašičjerejcev 
na svetu.

Nova naložba je ocenjena na 
111,2 milijona dinarjev, obvezne či
stilne naprave pa še na okoli 35 
milijonov din.

Bolj ali manj znano je, da Slove
nija letno uvozi iz drugih republik 
dobro polovico svinjine, zato je bi
lo povečanje ihanske farme več 
kot potrebno, saj ne skrbi samo za 
redno preskrbo s tem mesom, tem
več tudi za plemenske živali. Pred 
leti jih je dajala na trg po 700, lani 
nad 5 tisoč, letos pa pričakujejo

prodajo 8 tisoč plemenjakov.
Samo v zadnjih treh letih se je 

potrošnja mesa na prebivalca v 
Sloveniji povečala s 37 na 61 kilo
gramov, zato ga skušamo čim več 
prirediti doma. Povečana ihanska 
farma bo zadovoljevala 40 odstot
kov domačih potreb ter bo, kot je 
bila vse doslej, visoko rentabilna, 
za kar ima največjo zaslugo naša 
posebna tehnologija vzreje.

Hkrati z gradnjo oziroma pove
čavo farme se pred nami odpira 
precej zapleten problem okrog či
stilnih naprav (čiščenje gnojevke 
na farmi), ki je pogoj za začetek 
obratovanja. S svojim deležem 
smo se vključili v sofinanciranje 
centralne domžalske komunalne 
naprave, vendar moramo hkrati 
poskrbeti tudi za predčiščenje na 
lastni farmi. Gre za zmanjšanje

■ POČITNICE NA OTOKU KRKU

Na morje v Njivice
LJUBLJANA, 29. junija - Prijave za preživljanje počitnic na 

morju, in sicer v Njivicah na otoku Krku, sprejema Mira Težak, 
Miklošičeva 4, Ljubljana. Informacije po telefonu: 24-951 vsak 
dan dopoldne. Prostora je še dovolj, prijavljajte se!

Vabimo vas na počitnice od 1. julija do konca avgusta. Rezer
virali smo dovolj privatnih sob I. kategorije v enem najprijet
nejših krajev na Krku. Do morja imate samo nekaj korakov - 
največ 800 do tisoč metrov. Hrana je v počitniškem domu Ilirije 
iz Ilirske Bistrice odlična. Ne zamudite priložnosti. Kdor je bil 
enkrat na Krku v Njivicah, jih ne bo nikdar pozabil.

Polni penzion, stanovanje in hrana - 210 dinarjev na dan, za 
otroke do 10. leta starosti 150 dinarjev.

Odbor za šport in rekreacijo

BRALCI -
urejujte E-informator

E-Informator je vaše glasilo zato sodelujte in nam pomagajte, 
da bomo naredili takšnega kakršnega si želite!

Izpolnite ta vprašalnik, izrežite in odpošljite na naš naslov 

Hvala!

Kaj najprej preberete,ko prejmete glasilo?

Ali vam je v tej številki kaj zares ugajalo? In zakaj?

O čem bi vi pisali če bi bili novinar ali stalni dopisnik?

česa se nismo spomnili?
(O katerem dogodku, problemu bi morali pisati, kaj smo po 
vašem mnenju pozabili ali o čem smo premalo pisali oz. koga 
bi morali intervjuvati?)

Katera oblika nagradnih ugank vam je najbolj všeč? 
Križanke - Rebusi - Magični liki - Piramide - Vretena

Kviz z vprašanji in odgovori (obkroževanje)____________

So dosedanje uganke pretežke - prelahke - pravšnje? 
Kakšno rubriko in s katerega področja naj uvedemo?

Ali prejemate E-Informator - redno - občasno - z'zamudo - 
sploh ne dobivate?
Če ne prejmete E-Informator - ga poiščete - vam je vseeno -

ga zahtevate - ga preberete ka
sneje?

Ste moški? Ženska?
Imate manj kot srednješolsko - srednješolsko - več kot sred
nješolsko izobrazbo?

Delate v proizvodnji - v pisarni - v trgovini - na terenu?

Ste stari manj kot 18 - od 18 do 30 - od 30 do 50 - več kot 50 let?

Ustrezno obkrožite ali podčrtajte. Objavljeno anketo bomo 
objavili večkrat, vse vaše pripombe, ideje in napotke bomo 
upoštevali. Želimo izdajati glasilo, ki vam bo všeč in kakrš
nega si želite ker je to vaša pravica in naša dolžnost. V tej naši 
želji pa bomo uspeli le če nam boste pri tem pomagali.
Naš naslov: Uredništvo E-Informator, 61000 Ljubljana, Kersni
kova 2.

Uredništvo E-Informatorja bo najboljšo misel ali predlog na
gradilo kot nagrajujemo križanke. Če hočete sodelovati pri 
žrebanju nagrad napišite svoje ime in priimek ter naslov.

Za sodelovanje se vam zahvaljujemo.

koncentracije gnojevke, kar pome
ni dokaj velike stroške.

Načrti za čistilno napravo (pred
čiščenje) in predelavo gnoja na far
mi so tik pred zdajci, vendar smo z 
gradnjo zaradi zapletene tehnolo
gije čiščenja v zamudi, kar resno 
ogroža začetek obratovanja pove
čane farme.

To zamudo bomo dohiteli brez 
škode, ker pričakujemo, da bomo 
dobili obratovalno dovoljenje pred 
dograditvijo čistilne naprave zara
di tega, ker se bo v nove tunelske 
hleve naselila le osnovna čreda 
(pripravlja se na stari farmi), ki do 
polne rodnosti potrebuje 14 mese
cev, medtem pa bi čistilna naprava 
nared. Raziskave okrog čistilne na
prave na farmi, ki bo zagotavljala 
predpisano stopnjo čiščenja gno
jevke, preden bo odtekala v cen
tralno komunalno napravo, tečejo 
že dobra tri leta, ker gre za prvo 
tovrstno napravo pri nas.

E-INFORMATOR Prijetna pivnica »Slonček« v Ljubljani

BREŽICE, 18. junija - Gradnja hotela Terme v Čateških topli
cah je nenadoma obstala, kot da je delavcem postalo prevroče. 
Kje je napaka? Začelo se je dogovarjanje in pregovarjanje.

»Veliko težav in problemov izvira iz projektiranja, ki smo ga 
po občinskem ključu zaupali brežiškemu projektivnemu biroju 
Region,« pravi direktor Čateških toplic tov. Deržič, »sicer pa 
tudi v Emoni nasploh nismo najbolje pripravljeni na tako ob
sežno gostinsko naložbo. Predlagali smo že, naj bi se naš inženi
ring specializiral za hotelirske investicije«.

Osmega junija je novomeški Pionir, tozd Krško, prenehal gra
diti hotel Terme. Prvi dogovor je rodil sklep; takoj poprijeti za

■ GRADBENE »POČITNICE«
V ČATEŠKIH TOPLICAH

Ključ v roke?
lopato, oceniti vrednost dopolninih del in sprememb, ustanoviti 
arbitražno komisijo.

Pogodba med naročnikom in izvajalcem govori o prevzemu 
hotela Terme »na ključ«, medtem ko naj bi Pionir ustavil grad
njo zaradi sprotnih podražitev in strahu, da investitor ni pla
čilno sposoben, čeprav mu je sproti plačeval. Skupne podražitve 
so po računih Pionirja narasle na 4,5 S milijarde din, kar je sodu 
izbilo dno.

Delo na hotelu in dogovarjanje o ključu v roke se medtem 
nadaljuje, ostaja pa vrsta odprtih vprašanj, ki jih bosta morali 
prizadeti strani čimprej rešiti, zakaj moralna in materialna 
škoda sta že tako preveliki.

E-INFORMATOR

SREČNO ŠOFERJEM 
IN AVTOMEHANIKOM ZA 13. JULIJ

Transport - 
TOZD na kolesih

LJUBLJANA, 27. junija - Celot
nemu kolektivu naše najmlajše 
tozd Transport - vsem šoferjem, 
avtomehanikom in ostalim delav
cem - čestitamo za njihov praznik, 
13. julij, ter jim želimo varno in 
srečno vožnjo in še mnogo delov
nih uspehov.

S pravočasnim prehodom sek
torja transport, ki je bil dolgo časa 
v okviru Blagovnega centra, v te
meljno organizacijo združenega 
dela, je postala ta naša delovna 
enota javni prevoznik, ki zaposluje 
105 šoferjev in 16 mehanikarjev od 
skupno 132 zaposlenih delavcev. 
Transport nastopa kot TOZD od 
začetka letošnjega leta ter razpola
ga s 110 tovornjaki, od katerih jih 
je 18 prišlo od Centromerkurja.

Po dolgih pripravah in razmišlja
njih se je transport končno le pravi 
čas odločil za oblikovanje v tozd, 
kar mu danes omogoča tudi vožnje 
nad dvesto kilometrov, ki so živ
ljenjskega pomena za nemoteno 
poslovanje SOZD Emona. Za po
trebe SOZD opravlja 90 odstotkov 
vseh voženj, za zunanje naročnike 
pa okrog 10 odstotkov, vendar se 
obseg dela stalno povečuje.

Spričo izredno težkih in zahtev
nih pogojev dela si je tozd občutno 
popravila OD. Šoferji namreč v re- 
galnem skladišču pridno pomaga-

Razpis
DELO DOBE

Zaradi povečanja obsega poslovanja, vabimo k sode
lovanju:

• Več NK delavcev za priučitev.

Delo obsega: rezanje papirja, razmnoževanje na ciklo
stil in ofset stroj. Delo je dvoizmensko. Ponudbe pošljite 
na naslov: DO Emona Elektronski center, Proletarska 4, 
61000 Ljubljana. Informacije na tel.: 325-941,dopoldan.

EMONA HOTELI

Slon in slonček
LJUBLJANA, 28. junija - Štiri- 

stosedemdeset (470) let stari ljub
ljanski hotel Slon je kljub visoki 
starosti ali pa prav zato dobil ra
zveseljivi naraščaj - Slončka, ki si
cer še ni povsem shodil, bo pa, kot 
obljublja direktor tov. Korošec, saj 
ja znano, da mladiči potrebujejo 
nekaj časa, da se razgledajo okrog 
sebe.

Gre, kot vsi vemo, za najnovejši 
Slonov lokalček, pivnico Slonček, 
ki pomeni veliko osvežitev ne sa
mo za hotel, temveč tudi za Ljub
ljano, Ko ob sobotah in nedeljah 
ne bo več hodil prezgodaj spat, ko 
mu ne bo zmanjkovalo prest in pi
va ter še česa, bo skupaj z novimi 
lokali, ki naj bi mu delali druščino, 
odrastel, sicer pa mu želimo kar 
največ obiskovalcev in dolgo ter 
prijetno življenje.

Slon je iz leta v leta prometno 
bolj izoliran, zato po tihem računa, 
da bo dobil nekaj avtomobilskega 
prostora na in pod bodočo Kraig
herjevo ploščadjo v sosedstvu, 
vendar je to, kot kaže, precej dol-

jo nakladati in razkladati blago, 
kar poleg psihične pomeni tudi ve
liko fizično obremenitev. S stimu
lacijo so po besedah direktorja Du
šana Kinka zadovoljni. Med delav
ci se posebej odlikujejo Trobec, 
Smolič, Dolenc, Drofenik in še 
vrsta starejših in najbolj vestnih, 
med njimi ne smemo pozabiti šo
ferjev, kot so Gluhak, Zupančič in 
Miholjevič.

TOZD Transport ima po na
membnosti klasične tovornjake, 
kamione za prevoz živine in hladil
nike. Prevažanje živine je posebej 
naporno delo, zato naj med temi 
vozniki posebej pohvalimo tovari
še kot so Lovše, Panič,mehanika 
Perko in Maver, Plevelj in Gre
gorc,sicer pa bi morali pohvaliti 
skoraj vse, ki se trudijo, da je blago 
v večni časovni stiski čimprej v 
trgovinah oziroma pri naročnikih 
in da tovornjaki dobro tečejo.

»Smo ena redkih organizacij,« se 
še sam malo pohvali Dušan Kink 
»ki delamo ob sobotah, posebej v 
petkih popoldne in tudi ob nede
ljah, ko večina delovnih ljudi poči
va. Posebej polne roke dela imamo 
pred prazniki, ko je treba dodobra 
založiti trgovine, da nas potem ne 
kritizirate preveč!«

E-INF.

ZAHVALA

Ob smrti dragega oče
ta se iskreno zahvalju
jem vsem sodelavcem 
Ekonomata BC Šmartin- 
ska 102 za darovano 
cvetje, izrečeno sožalje 
in spremstvo na njegovi 
zadnji poti.

JANEZ TRILAR

ZAHVALA

Ob smrti mojega dra
gega moža Zvonka Klep
ca se iskreno zahvalju
jem njegovim sodelav
cem poslovalnice Arka
de II v Ljubljani, delovni 
organizaciji Mesni indu
striji iz Zaloga, mojim 
sodelavcem marketa 
Savsko naselje, srčna 
hvala Klubu upokojen
cev Emone za denarno 
pomoč, vsem pa za po
darjeno cvetje, izrečena 
sožalja in za spremstvo 
na njegovi poslednji 
poti. .

IVICA KLEPEC

ZAHVALA

Ob smrti moje drage 
mame MARIJE ŽNI
DARČIČ, se prisrčno 
zahvaljujem sodelavcem 
Mesne industrije v Za
logu in pršutarne Lokev 
za izražena sožalja, daro
vano cvetje in za sprem
stvo na njeni zadnji poti.

STANKO ŽNIDARČIČ

ZAHVALA

Ob smrti moje mame 
se iskreno zahvaljujem 
sindikalni organizaciji 
EMONA TOZD Centro- 
merkur in vsem sodelav
cem za podarjeni venec, 
za izrečeno sožalje in 
spremstvo na njeni zad
nji poti.

ROJC MALČI

goročna perspektiva. Zanj je zn2 
čilna, da sprejema največ poslov 
nih in tranzitnih gostov, se pa 
tudi za skupine. Praktično je odp*1 
24 ur na dan. Zmeraj boste v njeItl 
našli vsaj enega od lokalov, tier 
vas bodo gostoljubno in dobro P°' 
stregli.

Novi direktor je v narodno rest2 
vracijo prinesel s seboj odličn 
prekmurski bograč golaž in kuha- 
no šunko, toda obiščite jo, da bost6 
verjeli V oživitev Ljubljane veri8' 
me, če se bodo gostincem pridruži' 
li ne samo trgovci, temveč tudi šte 
vilni drugi, nosilci nedeljskega živ 
ljenja: prodaja spominkov, pošt8, 
trafika, glasba (promenadni kon 
cert), sladoled, itd.

Slon finančno dobro stoji, u1^8 
pa. premalo ljudi, ki se čez polen 
preradi selijo na morje. V restavr2 
ciji so uvedli kmečke menije po 
do 45 din, kar je zelo solidna cena- 
Posebej je uspel prekmurski ve 
čer, ki mu bodo sledile podobo6 
prireditve. e„inh0B

ZAHVALA

Ob smrti mojega dra
gega moža MLJAČ Stani
slava se iskreno zahva
ljujem tov. Lampiču in 
vsem sodelavcem enote 
Pršutarna Lokev za vso 
pomoč, darovano cvetje, 
izraze sožalja in sprem
stvo na njegovi zadnj* 
poti, ter Odboru vzaje
mne pomoči za denarno 
pomoč. Še enkrat iskre
na hvala vsem!

MLJAČ ROZALIJA

ZAHVALA

Ob smrti mojega moža 
Soline Janeza in očeta 
Zorman Alojza se iskre
no zahvaljujem vsem so
delavcem DO EMONA 
COMMERCE za darova
no cvetje in izrečeno so
žalje. Iskrena hvala tudi 
vsem, ki so ju pospremil* 
na zadnji poti. „

MARIJA ŠOLINC

G
informator
glasilo delavcev 1 n emona bub >■

Izhaja enkrat mesečno 
ni in odgovorni urednik Mi 
Blaha. Uredniški odbor: Du 
Bračun, Ferdo Cigale, Fra 
Dolinar, Pavie Groznik,
Križnar, Ivanka Rižnar,
Snoj, Mira Težak, Tatjana 
banja in Irena Rome. Ured 
tvo: 61000 Ljubljana, Kers 
kova 2, tel. 310-655, int. ** 

310-091. Tisk: ČGP ”Deo00 
Ljubljana - naklada: *1 • 
izvodov. Oproščeno leme ,'iz- 
ga davka od prometa Pr 
vodov.


